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V čísle najdete:
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Otevřený dopis
Výročí filatelistů
Nad dopisy čtenářů
Program MKS a kina
Sport
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ZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADUZPRÁVY MĚSTSKÉHO ÚŘADU

Informace o činnosti Rady města
(za období od 15. června do 15. srpna 2006)

Hospodaření s majetkem města:
- přidělení bytu č. 30 Jiráskova 1830 Janě Deusové
- přidělení bytu 2 + kk Heřmanice 106 Ivě Durstové
- přidělení bytu 2 + 1 Šafaříkova 581 manželům Michalovi a 

Zlatuši Fejfarovým
- zveřejnění záměru prodeje částí parc.č.3288/1 v k.ú.Nová 

Paka v lokalitě “Na Vyhlídce” pro výstavbu nových rodinných 
domů 

Finance: 
- příspěvek 5.000 Kč na úhradu nákladů na zájezd pěveckého 

sboru občanskému sdružení Fontána 
- příspěvek Domovu důchodců Mlázovice 30.000,- Kč z prostřed-

ků Rady města za občany z Nové Paky umístěné v Domově 
důchodců

- doporučeno finančnímu výboru zařadit do úpravy rozpočtu 
města na rok 2006 povýšení příspěvku MKS o 400.000,- Kč

Kultura: 
- projednána zpráva o posouzení výsledků inventarizace hmot-

ného majetku a zásob a výsledků veřejnoprávní kontroly v pří-
spěvkové organizaci MKS Nová Paka. Pověřenému zástupci 
MKS bylo uloženo učinit u příslušného orgánu oznámení o 
podezření ze spáchání přestupku na úseku majetku

- ustanovena komise pro výběrové řízení na obsazení místa 
ředitele MKS ve složení: S. Benešová, R. Cogan, F. Vitoch, 
V. Doubek, Z. Ouzký. Náhradníci: I. Chocholáč, M. Kosejk. 
Na základě doporučení této komise byla jmenována ředitelkou 
MKS Nová Paka od 1.8.2006 slečna Jana Purmová

Rozvoj města: 
- zadáno zhotovení projektové dokumentace na akci “Přístavba 

tělocvičny při ZŠ Husitská v Nové Pace“
- dohoda o provedení vynucené překládky vedení komunikační 

sítě s firmou Český Telecom, která je vyvolána stavbou komu-
nikací a chodníků v ul. U Studénky a Na Cihlářce v rámci akce 
“Regenerace sídliště Studénka”

- na základě výsledů výběrového řízení na akci “Nová Paka – ul. 
Na Vyhlídce – prodloužení místní komunikace“ byl vybrán 
zhotovitel firma OBIS spol. s r. o. Nová Paka 

- udělen souhlas k využití pozemku dle KN parc.č. 402/1 o 
výměře 628 m2 v k.ú. Kumburský Újezd pro účely veřejného 
dětského hřiště s tím, že záměr vybudování hřiště bude finan-
cován z prostředků osadního výboru 

Činnost městského úřadu:
- uzavření veřejnoprávní smlouvy s obcí Stará Paka na výkon 

přenesené působnosti na úseku sociálních dávek
- sazebník úhrad za poskytnutí informací poskytovaných Měst-

ským úřadem s účinností od 1.8.2006

Veřejný pořádek: 
- z důvodu opakovaných stížností obyvatel města bylo městské 

policii bylo uloženo zvýšit intenzitu kontrol v hernách

Doprava:
- pořízení laserového měřiče rychlosti pro Městskou policii 

včetně příslušenství

Životní prostředí: 
- zajištění zpětného odboru elektro zařízení, osvětlovacích za-

řízení, chladniček a mrazniček na základě smluv uzavřených 
se společností Asekol s.r.o. Praha, Ekolamp s.r.o. Praha a 
Elektrowin 

- zadáno zpracování lesního hospodářského plánu pro městské 
lesy s platností od 1.1.2008 do 31.12.2017 dle smlouvy o dílo 
mezi Městem Nová Paka jako objednatelem a Lesoprojektem 
Hradec Králové s.r.o. jako zhotovitelem

Cestovní ruch:
- z předložených nabídek byla vybrána Ing. arch. D. Wieder-

mannová jako zpracovatel Analýzy cestovního ruchu v oblasti 
Novopacka

Školství: 
- zřízení stravovací komise při ŠJ Komenského k 1.9.2006 a 

pověření odboru školství a kultury sestavením komise
- na základě výběrového řízení nebyl vybrán žádný z uchazečů 

o místo vedoucího odboru školství. Do doby jmenování nové-
ho vedoucího odboru byla zastupováním vedoucího odboru 
školství pověřena stávající referentka tohoto odboru paní Hana 
Dařílková. 

- tajemníkovi uloženo opětovně vyhlásit výběrové řízení na 
obsazení tohoto volného místa, termín pro podání přihlášek 
do 15. 9. 2006. 

Na základě zápisů z jednání rady města zpracovala
M. Nádvorníková

Komunální volby 
Ve dnech 20. a 21. října tohoto roku se budou konat volby 
do obecních zastupitelstev. Volební strany již v průběhu 
prázdninových měsíců jednaly o obsahu kandidátních listin, 
se kterými půjdou do voleb. 
Termín pro podání kandidátních listin končil 15. srpna 2006 
a k tomuto dni podaly v Nové Pace kandidátní listiny pro 
volby do zastupitelstva města Nová Paka tyto volebních 
strany: 
ODS, KDU-ČSL, ČSSD, Sdružení KAN a nezávislých 
kandidátů, Sportovci pro Novou Paku, Volba pro město 
a KSČM. 
Všechny volební strany vyjma Sportovců pro Novou Paku 
vzešly z politických stran a hnutí, kandidátní listina Spor-
tovci pro Novou Paku musela být podpořena peticí pode-
psanou více než devíti sty občany, protože jde o sdružení 
nezávislých kandidátů. Všechny podané kandidátní listiny 
obsahují maximální počet 21 kandidátů, což představuje 
počet členů zastupitelstva města Nová Paka na další volební 
období 2006-2010. Z obsahu kandidátních listin je zřejmé, 
že z jednadvaceti stávajících zastupitelů jich opětovně kan-
diduje osmnáct. Mezi kandidáty nechybí stávající starosta 
Josef Cogan, který je lídrem volební strany Sportovci pro 
Novou Paku, Zdeněk Ouzký je kandidátem č. 1 strany Volba 
pro město a František Škvařil je na prvním místě kandidátky 
ČSSD. Kandidátku KSČM vede ing. Hubert Haláček, na 
prvním místě kandidátky Sdružení KAN je uveden RNDr. 
Jaroslav Bareš, ODS vede do voleb ing. Josef Hendrych a 
KDU-ČSL Mgr. Ivo Chocholáč. Kdo bude zvolen zastu-
pitelem města a kdo bude starostou je zatím ve hvězdách. 
Teprve výsledky voleb ukáží, co chtějí občané tohoto města, 
a zvolení zastupitelé pak již na ustavujícím zasedání zastu-
pitelstva ukáží, jak ctí vůli svých občanů. 

M. Nádvorníková 
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AUTO-MOTO-BAZAR
náhradních dílů pro historická i sou-

dobá vozidla a spotřebního zboží.
AUTO-MOTO-BAZAR se koná vždy na škvárovém fotbalo-
vém hřišti v Havlově ulici (za zimním stadionem)se začátkem 
v 7.00 hodin. TERMÍNY PRO ROK 2006:
9. 9., 23. 9., 7. 10., 21. 10., 11.11., 25. 11.
Vaše případné další dotazy rádi zodpovíme prostřednictvím 
e-mailu fotbalnp@seznam.cz

PODĚKOVÁNÍ
Tak nám letní čas dovolených a prázdnin opět rychle 
jako voda uplynul a nastává nám strávníkům z fi rem 
QS elektronické součástky a SQS vláknová op-
tika opět období stravování v hezkém prostředí na 
Základní škole Komenského v Nové Pace. Na základě 
našich dobrých zkušeností se již všichni velice těšíme 
na chutné pokrmy s příjemným, laskavým a ochotným 
přístupem kolektivu pracovnic, za který jsme jim byli 
vždy vděčni. Chtěli bychom jim společně popřát hodně 
dalšího pracovního elánu a celkovou spokojenost. 
Za spokojené strávníky fi rem QS elektronické 
součástky a SQS vláknová optika z Nové Paky.
Velmi děkujeme.

Radim Karel 

OTEVŘENÝ DOPIS
Vážený pane starosto – chtěl jsem se vším skončit,
když jsem si přečetl v posledním Achátu výklad výsledků nedávné 
ankety o rozpočtových prioritách občanů Nové Paky z pera Rudol-
fa Cogana. Natolik mi demagogický přístup, účelové zkreslování 
a směšování jablek a hrušek vzaly dech a veškerou chuť podílet 
se na věcech veřejných, že jsem byl rozhodnut Vám napsat, co si 
o tom myslím, a zároveň ukončit svoji práci pro město z pozice 
autorizovaného stavebního technika.
Není totiž pro mě dvakrát příjemné podílet se na aktivitách měst-
ského úřadu v ovzduší, kde si nezištnou práci a energii jedněch lidí 
přivlastní s lehkým srdcem jiný a sám ověnčí vavříny. Kolegové 
mi však moje rozhodnutí rozmluvili, ale nemohu si odpustit napsat 
Vám tento otevřený dopis.
Nakonec co jiného se dá v předvolebním boji čekat – zamlčování 
skutečností a nevyslovování celé pravdy bývá běžnou taktikou. 
A pokud jde o moc a vliv, dorazily už zvyklosti známé z vysoké 
politiky i do Nové Paky.
Subjektivní rozhodování o věcech veřejných úzkou skupinou lidí 
se stalo běžným zvykem, a kdyby ostatní vyklidili pole, bude to 
přesně to, co by oponentům vyhovovalo – zbavit se kohokoli, 
kdo by mohl upozornit na jejich chyby a narušit jejich strategii 
zpracovávání veřejného mínění k obrazu a prospěchu svému a 
demagogického lhaní o věcech, ve kterých se veřejnost ne vždy 
nejlépe orientuje a nemá o nich dostatečné informace.
Stejně jako další lidé, kteří pro město pracují nad rámec svých 
povinností, svoji účast na věcech veřejných nevzdávám. Jsem 
přesvědčen, že slušnost a respektování konstruktivních názorů 
druhých se musí vyplatit.
   S úctou 

Jiří Chudoba,
předseda stavební komise a občan Nové Paky

Volba pro město: rozumně a vyváženě
S blížícími se komunálními volbami nastává čas, kdy se volební 
strany pomalu (ale často také rychle, narychlo, případně už 
dávno) začínají zviditelňovat a připomínat význam své práce 
minulé a naceňovat význam té budoucí.
Ani já nebudu předstírat, že právě rozvíjím úvahu o volebním 
prostředí v Nové Pace. Mým úkolem je představit vám tým lidí, 
kteří se stejně jako v roce 2002 budou ucházet o vaši přízeň na 
kandidátní listině pojmenované Volba pro město.
Mnozí z nich mají městu co nabídnout, a to nejen sliby, ale i 
výsledky práce, které za nimi stojí. Patří sem jak bezprostřed-
ní zkušenosti s řízením města, tak hlavně schopnosti, které 
mnozí prokázali při budování svých živností nebo firem, jež 
postupem času získaly svůj význam v rámci celé republiky a 
dobrý zvuk mají i v zahraničí. Určitě bychom si přáli, aby se 
podobně úspěšně rozvíjela i Nová Paka.
Mnohá z těchto jmen vám budou jistě známá; při pročítání 
kandidátní listiny Volby pro město si můžete připomenout, že 
v Pace pořád není o šikovné lidi nouze. Za všechny jmenujme 
například ředitele firmy KOBIT Jaroslava Nožičku, majitele 
prodejny potravin ANTON Ladislava Knapa, ředitele no-
vopackého závodu Lohmann & Rauscher Miloše Dušánka 
a také současné zastupitele nebo radní: lékařku Janu Masá-
kovou, podnikatele Libora Chudobu a Vladimíra Doubka a 
nynějšího místostarostu města Zdeňka Ouzkého, který bude i 
tentokrát lídrem kandidátky. A čím jsou ještě kandidáti VPM 
pozoruhodní? Dohodli se, že si nebudou připisovat výsledky 
práce druhých, všechny úspěchy vydávat za svoje, a naopak 
všechny průšvihy “přenechávat” ostatním. Vždyť v Nové Pace 
stejně všichni vědí, kdo jaký je.
Informace o všech kandidátech Volby pro město, jejich názory, 
stejně jako další zprávy z Nové Paky najdete už dnes na adrese 
www.vpm.tym.cz. Na stránkách máte možnost i diskutovat nad 
tématy, která s městem souvisejí.
A pokud nemáte přístup k internetu, nebojte se, o nic nepřijdete. 
Určitě se vám do rukou dostane nějaký ten leták nebo zavadíte 
pohledem o plakát. Tak dobrou volbu!

Martin Žantovský

Jak to je s odměnami členům zastupitelstva?
Rudolf Cogan, předseda finančního výboru
V současné době probíhá různě motivovaná diskuze o odměnách 
členů zastupitelstva. Předmětem těchto diskuzí jsou otázky výše 
odměn a to, kdo a jak se jich vzdal. Nejprve jaký je právní stav. 
Zákon o obcích stanoví, že člen zastupitelstva může být tzv. 
uvolněn pro výkon funkce. Takto uvolnění členové zastupitel-
stva dostávají nařízením vlády stanovený plat, dle mého názoru 
slušný. A nelze než souhlasit s A. Merklem1: “Demokratický stát 
musí učiniti z každého úřadu úřad placený, a to tak placený, aby 
poskytoval orgánu jej vykonávajícímu přiměřenou životní úroveň, 
nemá-li se z úřadu státi výhrada majetných tříd.” 
Co se týče ostatních členů zastupitelstva, těm nařízení vlády sta-
noví maximální možnou výši odměny. Do této skupiny patřím 
i já, a tak mohu být konkrétnější. Pro člena zastupitelstva je to 
maximálně 550 Kč měsíčně, a já jako předseda finančního výboru 
bych pobíral ještě navíc 1130 Kč a jako člen organizačního výboru 
960 Kč. Zastupitelstvo u neuvolněných členů zastupitelstva roz-
hodne, jakou odměnu poskytne, nemusí také poskytnout žádnou 
odměnu, horní hranicí je nařízením určená částka.
Teď konečně k tomu, jaký byl vývoj v Nové Pace. Po volbách 
v roce 2002 převzalo bez svého rozhodnutí nové zastupitelstvo 
předchozí tarif, tedy maximum možného podle posledního zvýšení 
v roce 2002. V roce 2003 vláda maximum možného zvýšila. A co 
se stalo: hned to jeden z úředníků “věděl” a šel to nám, členům 
zastupitelstva, říci. Bylo to ke konci prvního pololetí roku 2003, 
situace nanejvíš problematická, málo peněz v pokladně, podrobné 
znalosti dluhů města a podinvestovanost. Ten konkrétní úředník 

pokračování na další straně
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to měl dobře připravené: já pomáhám vám a vy pomůžete nám2. 
Bylo to období velké nervozity – všichni už věděli, že požadujeme 
hodně práce za málo peněz. Že chceme zrušit městskou policii, 
snížit počet úředníků na městském úřadě a vůbec šetřit na orga-
nizacích města. Tehdy kolegové v zastupitelstvu nepřistoupili na 
tento návrh, někteří jsme se i do jisté míry demonstrativně těchto 
odměn vzdali (vím ještě o V. Pačesném, který se vzdal i odměny 
za výkon funkce v obchodní společnosti, kde zastupoval město). 
Mnozí kolegové, např. z ODS, poukazují odměny na dobročinné 
účely. Já jsem měl v roce 2003 ovšem pocit, že dobročinnosti je 
třeba zejména ve prospěch města. A v té chvíli to snad byl čin s 
psychologickým účinkem, tedy čin silový a snad účinný. Jasně 
demonstroval nutnost utáhnout opasky na všech frontách a začít 
především u sebe. Mnozí pochopili, že s námi to nebude legrace 
a že na městě chceme něco dělat, ne brát peníze. 
K změnám v odměnách neuvolněných členů zastupitelstva ne-
došlo ani poté, co vláda maxima zvýšila nařízeními v roce 2004, 
2005 a 2006. Návrh na úplné zrušení odměn dokonce podpořilo 
10 členů zastupitelstva (k přijetí bylo třeba 11).
1 MERKL, A. OBECNÉ PRÁVO SPRÁVNÍ, DÍL II. PRAHA - BRNO: ORBIS, 1932
2 STYL HAVLOVY DIVADELNÍ HRY AUDIENCE

Jak to je s odměnami... ZÁVAZKY MĚSTA - vývoj 2003 – 2006 
a výhled do roku 2010
V roce 2003 jsme převzali a následně čelili těmto závazkům 
města. V závorce je uvedena nesplacená část k 1. 7. 2003:
Úvěr od Českomoravské hypoteční banky, a. s. (12.810.000 
Kč)
Úvěr od České spořitelny, a. s. (13.964.000 Kč)
Úvěr od Státního fondu životního prostředí (5.775.000 Kč) 
Úvěr od České spořitelny, a. s. (7.000.000 Kč)
Pohledávka společnosti HESKO – ekologické stavby, spol. s r. 
o. (16.750.000)
Platební výměr finančního úřadu (4.504.000 Kč)
Platební výměr finančního úřadu (12.124.969 Kč)
Penále k platebním výměrům (10.451.903 Kč a 1.413.465 Kč)
Nesplacené závazky města činily k 1. červenci 2003 celkem 84 
993 337 Kč. Na konci roku 2006 bude novému zastupitelstvu 
zůstávat již jen 12 636 000 Kč. Závazky bankám a státnímu fondu 
pravidelně splácíme a za 4 roky jsme zaplatili celkem 42 000 
000 Kč. Stran platebních výměrů je třeba poděkovat Mgr., Ing. 
Václavu Pačesnému, zkušenému daňovému poradci a auditorovi 
za jeho rozhodný podíl na vedení celého případu. Bez jakékoliv 
úplaty pomohl při záchraně města před miliónovými hrozbami. 
Jeho postup vůči finančním institucím lze označit za fundovaný 
a komplexní – dbal všech aspektů. 
Situace je již stabilizována tak, že lze v příštích letech uvažovat 
o rozsáhlejší investici. Jedná se o školní tělocvičně 2. ZŠ, opravě 
její budovy a bazénu. Pro tento účel by bylo možno přijmout 
úvěr mezi 20 a 25 000 000 Kč, v grafu vyznačeno přerušovanou 
čarou. Rudolf Cogan, předseda finančního výboru
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Systém třídění odpadu v ČR je 
na vysoké úrovni. Za posled-
ních pět let jsme se trojnásob-
ně zlepšili v třídění odpadů. V 
roce 2000 vytřídil občan ČR 
v průměru 12,4 kilogramu 
odpadu, zatímco loni už 36,2 
kilogramu. Mezi regiony, kde 
se lidé třídění věnují intenziv-
ně, patří i Královehradecký 
kraj. Rozhodně tedy neplatí, 
že v regionu, kde je spalov-
na komunálních odpadů, se 
netřídí a veškerý odpad je 
spálen a přeměněn v tepelnou 
a následně elektrickou energii. 
Třídění odpadu a jeho předává-
ní k recyklaci dosahuje v tomto 
regionu nadprůměrných hodnot 
ve srovnání s průměrem ČR. 
V celé ČR loni nalezlo nové 
využití více než 360 tisíc tun 
domovního odpadu. Tím se jen 
za minulý rok zvýšilo množství 
vytříděného odpadu na jednoho 
obyvatele o 2,3 kilogramu na 
celkových 36,2 kilogramu, což 
nás v Evropě řadí v recyklaci 
na jedno z předních míst k ze-
mím jako je Belgie, Rakousko, 
Německo nebo Švédsko; ve 
využití plastových obalů je ČR 
dokonce druhá nejlepší v EU. 
Již loni jsme téměř ve všech 
parametrech překročili poža-
davky, které EU stanovuje na 
recyklaci obalů pro rok 2012.
K loňskému prosinci bylo v 
celé ČR rozmístěno více než 
128 tisíc nádob na separovaný 
sběr. Vzdálenost kontejnerů 
od místa bydliště nyní občané 
subjektivně odhadují v prů-
měru kolem 143 metrů, což 
obecně považují za přijatelné. 
V Královehradeckém kraji 
bylo ke konci loňského roku 
rozmístěno celkem 8884 nádob 
na tříděný sběr. Nejlépe se daří 
recyklovat papír (k využití se 

vrací 85 %) a sklo (68%), ale 
i plasty (42 %) a kovy (32 %). 
Kromě těchto komodit nejen v 
Královém Hradci, ale i v dal-
ších zhruba 1 500 městech třídí 
také nápojový kartón, kterého 
se v celé ČR za minulý rok 
vytřídilo 638 tun. Na třídění 
odpadů v obcích se významně 
podílí Autorizovaná obalová 
společnost EKO-KOM, která 
zajišťuje zpětný odběr a recyk-
laci odpadů z obalů zejména 
prostřednictvím systémů 
tříděného sběru v obcích. 
Jedná se o neziskovou účelově 
založenou společnost, která 
vznikla s cílem vytvořit v ČR 
systém nakládání s obalovými 
odpady a jejich dalšího využití 
a recyklace. Autorizovaná 
obalová společnost EKO-KOM 
tak zajišťuje plnění povinností 
využití a recyklace obalových 
odpadů podniků, které jsou 
jejími klienty tak, aby obal 
směřoval od spotřebitele k 
následnému využití a recyk-
laci. V rámci této činnosti se 
EKO-KOM,a.s. spolupodílí na 
financování nákladů tříděného 
sběru, který pro své občany 
obce zajišťují.
Do systému EKO-KOM bylo 
loni zapojeno 21 502 firem pro-
dukujících obaly a 5 337 obcí a 
měst ČR. Na třídění odpadů se 
tak mělo možnost podílet přes 
9,9 milionu obyvatel, tedy 97 
procent české populace. Podíl 
občanů, kteří odpady syste-
maticky třídí, loni stoupl na 
nadějných 67 procent. Systém 
EKO-KOM, který letos plně 
funguje již sedmým rokem, se 
osvědčil a posunul Českou re-
publiku mezi země na špičce ve 
třídění a recyklaci odpadů.

-red-

Třídění odpadu je v ČR na vysoké úrovni 
také díky Královehradeckému kraji

Sníh mi dělá starosti
Zarazil vás titulek? Asi ano, a o 
to mi šlo. Je léto a v tuto chvíli 
nikdo na zimu nemyslí. Ostat-
ně tak jako každý rok. Něco se 
začne dít až s příchodem sněhu. 
To něco je ale nespokojenost 
občanů města a zoufalství pra-
covníků Technických služeb, 
kteří mají zajišťovat zimní 
údržbu.
Již mnoho let se snažím prosa-
dit doplnění a obměnu strojů 
na Technických službách a 
vybudování nových parkova-
cích míst na novém sídlišti. 
Marně. Přitom poslední zima, 
která nás svírala dlouhé měsí-
ce, nám dala pořádně zabrat. Z 
úst zodpovědných lidí vylétají 
myšlenky typu “zlaté žíly v 
organizacích města”, aby je 
vzápětí vystřídaly jiné (a para-
doxní): “Technickým službám 
jsme posílili rozpočet”.
Realita je však jiná. Skrytý 
dluh, který se vytváří totálním 
dožitím majetku města v jeho 
organizacích, je hrozivý.
Intenzita dopravy a zvyšující 
se počet parkujících vozidel 
přinášejí také jiné nároky. 
Technické služby v současné 
době nemají stroje, které by 
dokázaly uklízet sníh vedle 
zaparkovaných aut a mezi 
nimi. Stáří stávající techniky 
je katastrofální a od toho se 
odvíjí její poruchovost.
Pro ilustraci: nakladač HON 
má rok výroby 1983, trakto-
ry 1996, 1993, 1990, 1982 
a 1972(!), multikáry 1990 a 
1988. S tímto vybavením mají 

Technické služby při prudkých 
sněhových přívalech zajistit v 
krátkých časech vyčištění ce-
lého města. Místo toho bojují s 
náhlými kolapsy techniky a na-
rychlo se snaží zajistit potřebné 
opravy. A sníh zatím padá dál a 
občané se zlobí na neschopnost 
údržby. Situace je o to horší, 
že stejné stroje se používají i 
na běžnou práci v létě. Proto 
se na nich provoz projevuje 
dost těžce.
Pokud vás, občané, bude někdo 
z místních politiků přesvědčo-
vat, jak chtěl situaci zlepšit, 
zeptejte se ho, co pro to udělal 
doposud. Udělejte si však svůj 
úsudek, pokud navrhoval sebrat 
peníze například TermoRealu, 
který je má na údržbu měst-
ských bytů, a dát je na nákup 
traktoru pro Technické služby. 
Podle mě to je jen vytloukání 
klínu klínem. Situace v Termo-
Realu a v dalších organizacích 
města je totiž skoro stejná.
Systematické řešení mělo být 
dávno na stole: každý rok 
obměnit alespoň jeden typ 
stroje, a navíc pořídit takový, 
který je potřeba právě na úklid 
sněhu kolem parkujících aut. 
Vybavení by se průběžnými 
nákupy udržovalo na přija-
telném stupni stáří. Je ale pět 
minut po dvanácté. Technické 
služby budou zatím dál fliko-
vat svoji stařičkou techniku 
a “připravovat se na zimu” a 
rozzlobené občany.
Tak co, nedělá sníh starosti i 
vám?

Zdeněk Ouzký
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70 let Klubu filatelistů v Nové Pace
Klub filatelistů v Nové Pace si v letošním roce připomíná 
70 let od svého vzniku. V roce 1936 se několik jednotlivců 
dohodlo, že se budou pravidelně scházet za účelem výmě-
ny poštovních známek a vyměňování zkušeností z praxe 
i odborné literatury. První ustavující schůze se konala 
za účasti 15 sběratelů dne 25. října 1936 a 11. listopadu 
1936 na základě povolení Zemského úřadu byl ustaven 
Klub filatelistů v Nové Pace. Klub během své rozvíjející 
se činnosti vykonal velmi mnoho a vychoval řadu výbor-
ných filatelistů. Největší zásluhu o to měl jeho jednatel, 
akademický malíř Karel Štika, který pořádal pravidelné 
vzdělávací přednášky, na kterých přednášeli mimo jiné 
redaktor Hirsch, profesor Gilbert, Mrňák a další. 

V roce 1937 členové Klubu vystavovali na Podkrkonošské 
krajské výstavě poštovních známek v Semilech i na celo-
státní výstavě v Bratislavě a v roce 1938 na mezinárodní 
výstavě PRAGA 1938. 
V roce 1947 se Klub zúčastnil Výstavy podkrkonošského 
kraje v Nové Pace, kde získal medaili a odznak. V roce 
1952 jsme se zúčastnili celostátní výstavy poštovních 
známek Bratislava 1952. 
Významným počinem Klubu bylo uspořádání vůbec první 
výstavy tvůrce československých známek, akademického 
malíře a grafika Jiřího Švengsbíra od 6. prosince do 13. 
prosince 1953 v Městském muzeu. 
Další větší výstavou, kterou Klub pořádal, byla až Oblast-
ní výstava mladých filatelistů v roce 1979 v Suchardově 
domě. K 50. výročí Klubu se konala výstava poštovních 
známek a starých pohlednic Nové Paky v Suchardově 
domě v roce 1986 a obdobná výstava k 60. výročí Klubu 
v roce 1996 Pohlednice, známky, dokumenty opět v Su-
chardově domě. 
V letech 1948 až 1965 byl Klub členem různých Závod-
ních klubů ROH při novopackých průmyslových závodech 
a od 11. dubna 1965 je Klub samostatnou organizací v 
rámci Svazu českých filatelistů. 
Za 70 let své existence prodělal Klub složitý vývoj i změny 
názvu poznamenané dobou i politickou situací až k dneš-
nímu stavu, kdy má Klub 69 členů a patří k největším ve 
východních Čechách.
70. výročí si připomeneme výstavou exponátů svých 
členů v Muzeu města Nové Paky ve dnech 8. září – 29. 
října 2006 zaměřenou na autory známek mající vztah k 
Nové Pace (Číla, Gross, Sucharda, Podzemná, Bouda …) 
a historii Klubu. 

Při příležitosti 70. výročí založení Klub vydává Pamětní 
list, přítisk na korespondenčním lístku a obálce s pamětním 
razítkem a přítisk na kuponech poštovních známek. Uve-
dené suvenýry budou prodávány na výstavě v muzeu a též 
je možno objednat si je na adrese: Zdeněk Karel, Svobody 
1375, 509 01 Nová Paka. Na poštovním úřadě Nová Paka 
bude ve dnech 7. září až 15. září 2006 používána cenná 
nálepka APOST s přítiskem “70 let KF”.

KF 05-86 
Nová Paka

V letošním roce má klášterní kostel Nanebevzetí Panny Marie v 
Nové Pace na svoji obnovu přislíbeno:
1 500 000,-Kč  od Ministerstva kult. ČR v rámci “Programu  
  záchrany architektonického dědictví”,  
 250 000,-Kč  od Královéhradeckého kraje a 
 500 000,-Kč  od Města Nová Paka. 
Za uvolněné prostředky bude firma Pario z Hradce Králové 
pokračovat na opravě střechy s pokládkou břidlicových kamenů 
a opravě lucerny - sanktusníku nad lodí kostela včetně nového 
oplechování. 
Zjara letošního roku byl z lucerny stržen dožilý měděný plášť, 
který dočasně nahradila plachta. 8.srpna 2006 odpoledne ji odkryli 
zaměstnanci prováděcí firmy při prohlídce technického stavu bed-
nění a nosné konstrukce věžičky. Stav byl nad očekávání dobrý. 
Výměna bednění bude nutná jen zhruba z 20 %, nosná konstrukce 
si vyžádá toliko lokální opravy, chemické ošetření, výměnu pro-
středního ze tří ztužujících věnců a pořízení materiálových kopií 
nadpražních desek (fošnových výkruží) lucerny. Hrotnice je cca 
1m od vrcholu nastavena. Dostatečná pevnost v ohybu v místě 
spoje byla zajištěna pobitím ocelovými pláty a stažením těchto 
plátů nad a pod spojem skružemi. Železné pláty jsou zcela zrezi-
vělé a jejich náhrada bude nevyhnutelná. Stáří sejmutého svařova-
ného kříže bylo restaurátorem odhadnuto na 30 let. Na jeho místo 
bude nasazena kovaná kopie tohoto kříže s černou povrchovou 

úpravou; ma-
kovice bude 
pozlacena.
Po prove-
dení oprav 
a klempíř-
ských prací 
na lucerně 
budou po-
kračovat te-
saři na sana-
ci její nosné 
konstrukce 
v krovu 
věže podle 
schválené 
prováděcí 
dokumentace 
Ing.Chaloup-
ského. 

Ing.Lenka 
Nyklová

Novopacký klášterní kostel
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SLUŽBY : KOMPLETNÍ ÚPRAVA VŠECH PLEMEN
STŘÍHÁNÍ, TRIMOVÁNÍ
KOUPANÍ, FÉNOVÁNÍ
ROZČESÁVÁNÍ
STŘÍHÁNÍ DRÁPKŮ
OŠETŘENÍ ANÁLNÍCH ŽLÁZEK
DEPILACE UŠÍ 

KONTAKT: HANA SUCHARDOVÁ, BULHARSKÁ 944 
NOVÁ PAKA, TEL.: 493 72 41 34 - MOBIL: 776 77 1234

Nemocnici nemáme, a co bude dál?
V minulém roce jsem s velkým 
zaujetím, stejně jako většina z 
vás, sledoval vývoj “osudu” no-
vopacké nemocnice. Nemocni-
ce, která v době sedmdesátých 
let byla standardní nemocnicí s 
několika odděleními, chirurgií, 
internou a dalšími. Postupně se 
provoz nemocnice omezoval, 
až zde zbyla pouze léčebna 
dlouhodobě nemocných. Boj 
části Nové Paky v minulém 
roce připomínal boj s větrnými 
mlýny a nemocnice byla zruše-
na a přestěhována do Nového 
Bydžova. Konstatuji-li, že 
nemocnice byla přestěhová-
na, říkám “A”, a “B” zní, ale 
budova bývalého paulánského 
kláštera zůstala. Objekt, který 
je ve správě Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje, je 
již rok uzavřen a chátrá, což si 
pravděpodobně i KHK uvědo-
muje. Přestože budovy a celý 
objekt nepatří městu Nová 
Paka, aktivita o rozhodování o 
dalším využití budovy zůstane 
asi zde, v Nové Pace. Myslím, 
že diskutovat o tom, zda by 
šla budova využít pro Domov 
seniorů, který se staví na mís-
tě bývalé školky ve městě, 
asi nemá již cenu, a proto se 
zkusím zaměřit na další mož-
ná využití objektu. Přestože 
se nabízí mnoho možností od 
konzervace současného sta-
vu až po zbourání, prvotní 
je znát, za jakých podmínek 
bude Krajský úřad ochoten 
budovu převést na naše město. 
Já vidím v této chvíli dva hlavní 
okruhy a tři základní možnosti 
smysluplného využití:
A. Bydlení, startovací byty, 
bydlení pro sociálně slabé
Je jisté, že město si ponechá i v 
budoucnu bydlení pro sociálně 
slabé či potřebné. Pak by bylo 
na místě zvážit možnost nesta-
vět byty nové, ale přebudovat 
stávající prostory k bydlení. 
Zároveň s bydlením sociálním 
je možné vytvořit i komplex 
bytů startovacích. Jedná se o 
byty pro mladé rodiny či pro 
lidi, kteří dokáží nalézt v Nové 
Pace profesní uplatnění. Je zde 
sekundární efekt, kterým je i 
nárůst obyvatel Nové Paky, a 
přiblížení se k magické hranici 
desíti tisíc.
Pro realizaci celého projektu je 
nezbytné znát několik základ-
ních věcí, mezi které rozhodně 
patří cena přestavby (ta nesmí 

být vyšší než výstavba nových 
bytů), dále pak možnost vyu-
žití podpory z dotačních titulů 
a v neposlední řadě i zájem ze 
strany obyvatel Nové Paky o 
uvedenou možnost bydlení.
B. Využití podnikatelské
Jako druhá možnost se jeví vy-
užití pro podnikání. Na využití 
pro přestavbu na podnikatelský 
objekt existují, a i v příštím 
období 2007 až 2013 existovat 
budou, dotace na regeneraci 
“brownfields” (Brownfields 
je plocha, která ztrácí nebo již 
ztratila svoje původní funkční 
využití. Obvykle se nachází na 
území sídla, má větší rozlohu 
a může si i nést ekologickou 
zátěž). Dokonce se nechá oče-
kávat, že v budoucnu brownfi-
elds budou mít přednost před 
greenfields, tedy průmyslo-
vými zónami budovanými na 
zelené louce (příkladem je 
průmyslová zóna Vlkov). Z 
uvedeného vyplývá, že dotace 
se budou pohybovat alespoň 
ve stejné výši jako ty končící, 
tedy 75 – 100% pro obce při 
dodržení podmínek programů. 
Přitom současný program Re-
ality byl koncipován tak, že i 
obnova komunikací, vybudo-
vání chodníku a cyklostezek, 
stejně tak jako sadové úpravy 
venkovních prostor patřily pod 
dotační titul.
Na co by se tedy nechaly prázd-
né a zvolna chátrající prostory 
přestavět? Napadají mne dvě 
základní věci, z nichž druhá je 
v přímém souladu s Rozvojo-
vým plánem Novopacka, který 
zpracoval CEP Hradec Králové 
v minulém roce, a to znamená 
podpora turistického ruchu.
1. Kanceláře a podnikatelské 
prostory
V současné době se zdá být vel-
mi složité sehnat v Nové Pace 
vhodný kancelářský prostor. 
Nicméně pokud budeme uva-
žovat o přestavbě na kanceláře, 
je nutné k problému přistoupit 
spíše modernějším řešením. 
Tedy nejen pronájmem kance-
lářských prostor dlouhodobě, 
ale i krátkodobým využíváním 
pronájmu, služeb recepce, pře-
posílání faxů, hostesky,…
Velmi důležité vnímám vy-
tvoření kongresového sálu  
alespoň pro 30 lidí, s možností 
pronájmu projektorů, přístupu 
na internet, zajištění cateringu 
atd.

S ohledem na dotace při přesu-
nu služeb z ciziny do ČR není 
od věci jednání s CzechInves-
tem či s eventuálními zájemci 
o přesunu technologických 
center či center strategických 
služeb (dotační titul pobídky 
zahraničním investorům) a 
i o vzhledu nebo možnosti 
prodeje po úpravách. Stejně 
jako v předchozím případě je 
třeba znát podmínky budoucích 
dotačních programů, soulad s 
územním plánem, zájem míst-
ních podnikatelů či podnikatelů 
mimo region.
2. Hotel
Pokud hovoříme o Nové Pace 
a turistickém ruchu, vždy nara-
zíme, mimo jiné, na nedostatek 
ubytovacích prostor. V rámci 
regenerace objektů “Klášte-
ra” je možné zvolit i formu 
ubytovacího zařízení – hote-
lu. Osobně si myslím, že ve 
vyšší cenové hladině. Součástí 
vybavení hotelu by znovu měl 
jednoznačně být i kongresový 
sál, pravděpodobně okolo 50 
– 60 osob, opět s prezentační 
technikou. Jasné jsou i návazné 
služby cateringové a ubytova-
cí. Dobré by bylo zaměření i 
na kongresovou turistiku, kde 
rovněž existuje několik dotač-
ních programů (hotely s více 
než 100 lůžky a kongresovým 
sálem). Očekávat se nechá 
i sekundární efekt v podobě 
zvýšených útrat v NP. Znovu 
musíme vědět, zda bude soulad 
s dotačními programy a územ-
ním plánem, bylo by třeba již 
před rekonstrukcí oslovit mož-

né zájemce o koupi, tedy české 
i nadnárodní hotelové řetězce a 
vyslechnou jejich připomínky k 
rekonstrukci.
Jistě existují mnohá další ře-
šení, která ze svého pohledu 
nevidím. Jednoznačně však 
cítím, že nevyužití stávající 
budovy je pro město špatné 
a jakékoliv využití je lepším 
řešením. Zároveň si plně uvě-
domuji vysokou cenu za pře-
stavbu. Proto ve svých řešeních 
zmiňuji jednání s možnými 
investory a CzechInvestem, a 
to před rekonstrukcí a nejlépe 
s jasným zájemcem, který by 
se svými připomínkami na 
rekonstrukci podílel. Je mi na-
prosto jasné, že provozování 
podnikatelské aktivity nesmí 
být provozováno městem, ale 
skutečnými podnikatelskými 
subjekty. Rovněž se nenechá 
očekávat vyřešení problému 
za týden či rok, ale jedná se 
spíše o roky dva až čtyři,a to 
při širším politickém konsen-
zu. Cílem mého příspěvku je 
“nahození”. Nahození tématu 
k diskusi a alespoň omezený 
návrh možnosti řešení. Za 
nejlepší však považuji řešení 
směrem k podnikání a rozvoji 
turistického ruchu. Nepochy-
buji však rovněž o tom, že 
takto provedená regenerace 
bude drahá, ale díky dotacím 
a možnosti dalšího prodeje by 
nemusela být až tak nákladná, 
jak se na první pohled jeví.

Ing. Miloš Kříž , MBA
nezávislý konzultant, člen Národního 
registru poradců a nezávislý kandidát 

ODS do městského zastupitelstva
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Fichtlmánia 2006 
Sbor dobrovolných hasičů Čis-
tá u Horek uspořádal ve dnech 
4.-5. července čtyřiadvaceti-
hodinový vytrvalostní závod 
malých motocyklů Jawa 50 s 
názvem Fichtlmánia 2006. Na 
start čtyřkilometrového závod-
ního okruhu, který vedl okolím 
obce Čistá u Horek po polních 
a lesních cestách, se postavilo 
devatenáct strojů. Každá stáj 
mohla jednou vyměnit mo-
tor a na motocyklu se mohli 
libovolně střídat tři jezdci. 
Závod odstartoval 4. červen-
ce v 18,15 hodin a skončil o 
den později ve stejnou dobu. 
Pro diváky byl připraven i 
doprovodný program. Zahrály 
rockové skupiny Stop depres!, 
Recycled Indigo, Životní 
minimum, V.S.N.T. band a 
Sklep Masters. Jéňa Horáček 
ze Studence odpálil ohňostroj, 
kadeřnice Míša Zaplatílková ze 
salonu Hair zájemcům vytvoři-
la na hlavách zajímavé kreace a 
děti i dospělí mohli pomalovat 
přistavenou škodovku.
Závodu fichtlů se účatnily pře-
devším místní posádky, ale své 
zastoupení v podobě Motýl tea-
mu Petra Hodase a spol. měla i 

Nová Paka. Další posádky byly 
ze Semil, Dolní a Horní Kalné, 
Žďáru u Staré Paky, Nedaříže a 
prakticky celého regionu.
Pořadatelskou službu zajiš-
ťovalo jednačtyřicet členů 
čisteckého hasičského sboru. 
Kromě hasičské hlídky, komi-
sařů a obsluhy v občerstvení 
zde působila i technická četa a 
zdravotnice. Ty měly několik 
zásahů, především ošetřovaly 
odřeniny a popáleniny. K 
žádnému vážnějšímu úrazu 
nedošlo.
Nejvytrvalejší borci najeli za 
dvacet čtyři hodin 709 kilo-

metrů. Na prvním místě se 
umístila stáj HVH profi team 
Horní Kalná, druhá skončila 
Čistecko-studenecká dvou-
taktní společnost a třetí příčku 
obsadili Nevyzpytatelní.
Velké poděkování a uznání si 
zaslouží pořadatelé, sponzoři, 
kteří akci podporovali, a přede-
vším majitelky lesů, paní Alše 
Hamplová a Božena Kudrová, 
které umožnily vést trať po 
svážnici Čisteckou hůrou. Bez 
jejich souhlasu by se závod 
nemohl uskutečnit.

Ladislav Jiřička, 
hasiči Čistá u Horek

Projekt SPOLEČNOST PŘÁ-
TELSKÁ VŠEM GENERA-
CÍM propaguje nový pohled 
na vnímání lidského života. 
Spočívá především v podpoře 
realistického pohledu na stáří a 
možnosti prezentovat přirozené 
potřeby a schopnosti stárnou-
cího člověka. 
V každém věku by měl člověk 
mít příležitost se vzdělávat, 
pracovat a odpočívat. Projekt 
si klade za cíl informování o 
možnostech aktivního zapojení 

seniorů do společnosti, posilo-
vání jejich vědomí individuální 
odpovědnosti za přípravu na 
stáří, přijetí zdravého životního 
stylu, rozšíření pojmu „aktiv-
ního stárnutí“ a jeho význam 
pro kvalitu života. Aktivita, 
která se angažuje proti diskri-
minaci dříve narozených – tzv. 
ageizmu, usiluje o dialog mezi 
generacemi a o změnu pohledu 
české veřejnosti na stáří. Part-
neři projektu - Diakonie ČCE 
a společnost Walmark – jsou 

v rámci spolupráce vzorovým 
příkladem realizace sociálního 
marketingu v našem kraji. 
Společnost Walmark pro 
letošní rok uvolnila kromě 
věcných darů určených klien-
tům středisek Diakonie ČCE 
navíc finanční částku 300 000 
Kč určenou v rámci projektu 
SPOLEČNOST PŘÁTELSKÁ 
VŠEM GENERACÍM na další 
podporu zájmu občanů o otáz-
ky seniorů a veškerých aktivit 
pro prezentaci seniorských 

otázek veřejnosti, zapojení 
občanů vyššího věku do veřej-
ného dění a akcí rozvíjejících 
mezigenerační dialog. Svou 
činnost tak měla možnost stře-
diska Diakonie rozšířit o akce 
přímo zaměřené na zapojení 
seniorů do nejrůznějších ak-
tivit podporujících zachování 
životního standardu seniorů.
Celkem řídící výbor hodnotil 
15 projektů ze 12 středisek 
Diakonie. Nejlépe byl ohod-
nocen projekt “Pojďte s námi 
na kopec” střediska Světlo ve 
Vrchlabí, který tak obdržel 
plnou finanční dotaci podle 
rozpočtu projektu, a to 77 500 
korun. “Ocenili jsme především 
široký záběr akce, tedy možnost 
zapojení celého města Vrchla-
bí a jeho okolí, mezigenerační 
charakter akce a v rámci pro-
jektu také prezentaci myšlenek 
SPVG,” konstatovala Kateřina 
Ondřejková, mluvčí společnos-
ti Walmark. Dále byly oceněny 
projekty, které odrážely záměr 
celé akce, tedy rozvoj dialogu 
mezi generacemi. Jedná se 
o projekty středisek Radost 
v Merklíně, Rolnička v So-
běslavi, projekt Hrajeme si 
spolu střediska ve Valašském 
Meziříčí a Ratolest Praha. 
“Projekty odpovídají svým 
charakterem záměru, nabízejí 
prostor pro prezentaci cílů 
SPVG a umožňují komunikaci 
seniorů s mladšími genera-
cemi,” vyjmenoval Jindřich 
Vaněk z agentury Silver B.C. s 
tím, že každý z projektů obdrží 
maximálně 25 000 korun.
Mimo vybrané projekty se hod-
notící komise rozhodla přidělit 
finanční dotaci ve výši 15 000 
korun Středisku Myslibořice. 
Předložený projekt nebyl za-
řazen mezi oceněné projekty 
vzhledem k silnému a zcela 
samostatnému tématu, kterým 
je oslava 80. výročí sociální 
práce ve středisku. 

Jindřich Vaněk
za komunikaci projektu

Společnost přátelská všem 
generacím, www.spvg.cz
e-mail: vanek@silverbc.cz

tel.: 596 658 184, 605 888 838

PROJEKT SPOLEČNOST PŘÁTELSKÁ VŠEM GENERACÍM

Kurzy šití

PATCHWORK
pro začátečníky
od ZÁŘÍ 2006

v NOVÉ PACE
Bližší informace na tel. 

čísle 607279650
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Lokalita bývalé “Střelnice” představuje zelený klín vražený hlu-
boko do zastavěné části města (viz. letecký snímek). Jedná se o 
území zhruba vymezené “sáňkařskou dráhou” , letním stadionem 
a Gebauerovou a Křížovou ulicí ve čtvrti Ořechovka. Není proto 
divu, že historicky znamenala vždy významné rekreační a vyhlíd-
kové místo a svého největšího rozvoje doznala pravděpodobně na 
počátku 20. století v době zakládání a intenzivní činnosti místního 
okrašlovacího spolku.
Dnes, v době, kdy jsme přistoupili k celkové zásadní přeměně 
městských lesů na lesy zvláštního určení s dominancí rekreační 
funkce, se tato lokalita přirozeně stává cílem nejintenzivnějších 
zásahů přeměny. Pro městské lesy celkově je právě zpracováván 
nový lesní hospodářský plán pro období 2008-2017. V lesním 
hospodářském plánu, jakožto závazném koncepčním dokumentu, 
jsou zakotveny zásady přeměny a hospodaření blízké přírodě. Pro 
lokalitu “Střelnice” jsme nechali vypracovat speciální, podrobnou 
studii řešící přeměnu této klíčové části lesů.
V rámci rozsahu článku není možné čtenáře obeznámit se všemi 
záměry v této lokalitě. Pohovořím o některých významných as-
pektech. Kompletní studie je k dispozici na webových stránkách 
města, v kategorii Komise pro životní prostředí. Článkem chci 
především zapojit do diskuze širší veřejnost. 

v místě dnešního vstupu blíže k SOU. Schodiště by mělo být 
dostatečně dimenzované a mělo by být vidět již z místa, kde se 
větví živičná obslužná komunikace. Vstup okolo oplocení stadi-
onu bude zrušen a vegetací, případně technickým řešením, bude 
zamezeno prošlapání. 
- Obměna mobiliáře
Plánovány jsou výměny a doplnění košů a laviček do celkového 
počtu 10 ks. Co se týká altánu, je navrženo především odstraně-
ní trosek starého altánu. Vybudování nového bude předmětem 
dalších diskuzí. 
- Vybudování fit-stezky. Studie řeší území polyfunkčně. Respek-
tuje a rozvíjí tudíž i využití území rekreačními běžci a sportovní 
výukou školních dětí. Plánována je proto také kvalitní fit-stezka 
s nářadím pro cvičení. Ve spojení se sportovně rekreační zónou 
v údolí Brdského potoka vznikne rozsáhlý fenomenální rekreač-
ní komplex s využitím jak v přírodním prostředí, tak možností 
celoročního sportu v zařízeních v údolí. 
- Řešení sáňkařské dráhy – vnitřní stromořadí, osvětlení
Navrženo je oboustranné stromořadí podél cesty. Z kompozičních 
důvodů je zde navrženo stromořadí z dřevin výrazně odlišného a 
světlejšího, než jsou okolní, relativně homogenní tmavé porosty s 
převahou smrku. Upřednostněnými dřevinami jsou modřín opa-
davý (Larix decidua) nebo bříza bílá (Betula pendula), jejíž širší 
použití v porostech Střelnice je patrné na historických fotogra-
fiích v úvodní části. Výrazné žluté podzimní vybarvení se bude 
výrazně projevovat v dálkových pohledech na porosty Střelnice. 
Výhledově je také plánováno veřejné osvětlení sáňkařské dráhy. 
Jedná se totiž o frekventovanou trasu, která zajišťuje nejkratší 
spojení mezi náměstím a čtvrtí Ořechovka.
- Řešení prostoru rokle
- Informační systém

Chraňme si srdce našich lesů – lokalitu “Střelnice”

“Střelnice” představuje zelený klín vražený hluboko do zastavěné 
části města

Cílem přeměny je zvýšit rekreační hodnotu a každodenní využi-
telnost lokality v souladu se zvýšením ekologické stability. Záměr 
obnáší provést zejména tato opatření:
- Celkové rozvolnění porostu a vytvoření parkové úpravy, na 
části s podrostem trávníku.
Těžiště těchto zásahů je plánováno do horní, jižní části lokality. 
Plošina bezprostředně přiléhající k Gebauerově ulici se již struk-
turou vegetace parkové úpravě blíží. Navržena je mírná úprava 
cestní sítě a nástupů do objektu Střelnice. K regeneraci je navrženo 
okolí pomníku Svatopluka Čecha, a to včetně mobiliáře (lavičky, 
odpadkové koše). Pěstební opatření jsou plánována více na západ 
směrem k sáňkařské dráze. Zde budou porosty postupně rozvol-
ňovány až do vytvoření travního podrostu. Zároveň zde budou z 
významných jedinců pozitivním výběrem zapěstovány solitérní 
stromy (buk, dub, kaštan, javor ,lípa, modřín, výjimečně smrk). 

- Vylepšení cestní sítě
Stávající hustota cestní sítě je bohatě dostačující a jako celek 
je funkční a reálným provozem ověřená. Počítá se s místní 
stabilizací dřevěnou štěpkou. Řešení si ale vyžadují zejména 
nástupy do objektu. Problematický nástup zespodu od severu 
je vyřešen návrhem nového dřevěného schodiště se zábradlím 

Etapy a priority:
1. 1. etapa pěstebních zásahů. Proběhla na jaře 2006.
2. Zajištění spolufinancování příspěvkem od Nadace  “Promě-
ny”. Tento grantový program zajišťuje až 90% financování. Již 
dnes 10.08.2006 máme zpracovány veškeré formality potřebné k 
žádosti o příspěvek. Uzávěrka žádostí je 14.09.2006.
3. Vylepšení cestní sítě a obměna laviček. Práce jsou plánovány 
na rok 2007. Počítá se také s odstraněním trosek altánu.
4. Vybudování fitstezky. Práce jsou plánovány na rok 2008. V 
případě zajištění spolufinancování dotačním příspěvkem se termín 
posune na rok 2007.
5. 2. etapa pěstebních zásahů. Z důvodu stability lesního kom-
plexu lze rozvolňování porostu provádět postupnými zásahy. Tato 
druhá etapa bude provedena již podle nového LHP a to nejspíše 
v roce 2009.
6. 3. etapa pěstebních zásahů spolu s výsadbou stromořadí 
podél sáňkařské dráhy. Obdobně ke 3. etapě bude možno při-
stoupit po určitém čase, kolem roku 2013. 
7. Obnova altánu, řešení prostoru rokle, osvětlení sáňkařské 
dráhy, informační systém. Konkretizace těchto záměrů bude 
provedena na základě dalších diskuzí. Rozhodující bude také 
úspěšnost získávání dotací.

Marek Nýdrle, předseda Komise pro životní prostředí

Vlevo projektovaný nástup do 
objektu zespodu od SOU

Děti na výuce výtvarné výchovy v 
objektu Střelnice
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RÁDIO 
METUJE

107,3

VÝVOZ JÍMEK, SEPTIKŮ
IFA W50 obsah 4,8m³
TATRA 148 obsah 10 m3

ČIŠTĚNÍ, FRÉZOVÁNÍ 
ODPADNÍHO 
POTRUBÍ
ROTHENBERGER - 
čistička potrubí R600
Kontakt:  J. Křížek, 
Nová Paka 1487
tel.: 603 715 355, 608 870 327

O D B A HŇE N Í 
BAHŇÁKU 
Ing. Marek Nýdrle, předseda 
komise pro životní prostředí

Komise pro životní prostředí 
svým rozhodnutím v usnesení 
č. 5/5 z 02.10.2003 započala 
práce na revitalizaci Farského 
rybníka (také Bahňák). Finan-
cování bude zajištěno příspěv-
kem z některého dotačního 
titulu pro tento účel.
Proč je potřeba s rybníkem 
něco dělat?
Mluví se především o odbah-
nění. To je však zkreslující 
pohled. Rybník si totiž žádá  
celkovou rekonstrukci. Pravý 
svah (u silnice) je velmi naruše-
ný, místy jsou nátrže zasahující 
až k obrubníku. Bezpečnostní 
přeliv je hrubě poddimenzo-
ván. V případě velké vody je 
schopen přenést pouze 5 letou 
vodu. Standardem by měla být 
dimenze na 100 letou vodu. 
Konstrukce odpadu od bez-
pečnostního přelivu je navíc 
porušená. Z hlediska povodně 
je rybník v tomto stavu asi ne-
bezpečnější, než kdyby žádný 
nebyl. Paradoxně, právě jako 
prevence povodní byl kdysi 
budován.
A jak je to s bahnem? Každý 
rybník se postupně zanáší. Je 
to lidské dílo, a jako takové 
nemá seberegenerační schop-
nost. Musí se prostě čas od 
času vyčistit. Bahňák se ne-
odbahňoval nikdy. Není tedy 
divu, že nánosy bahna jsou 
abnormální. Jsou dokonce tak 
velké, že se zastavují rozkladné 
procesy, přerušuje se koloběh 
živin a v rybníce se hromadí 
organická hmota. Důsledkem 
je potom snížená úživnost 
rybníka, strádají ryby a ostat-
ní živočichové a celkově se 
ekosystém rybníka ochuzuje. 
Projevem přírodní nerovnová-
hy může být i zvýšený výskyt 
řas a sinic. V neposlední řadě 
se zhoršují i vodohospodářské 
funkce rybníka – snížená re-
tenční schopnost atd. 
Po odbahnění lze očekávat i 
mírné zlepšení podmínek pro 
koupání. Ovšem rybník zůsta-
ne rybníkem, přírodní objekt se 
svojí “přírodní” vodou – a je to 
dobře. Kdo se chce koupat ve 
sterilní čistotě a o přírodu mu 
tolik nejde, musí si místo pro 
koupání hledat v bazénu nebo 
koupališti.

Co se zatím udělalo?
V dubnu 2004 proběhly konzul-
tace s pracovníky Ministerstva 
životního prostředí a AOPK 
(Agentura ochrany přírody a 
krajiny). Instituce potvrdily 
reálnost záměru a především 
neshledaly žádnou překážku 
v možnosti získání některého 
dotačního příspěvku.
V létě 2004 zastupitelstvo měs-
ta uvolnilo finanční prostředky 
z dotačního fondu na zpracová-
ní projektu.
V srpnu 2004 byl dokončen 
projekt. Od té doby město za-
tím neúspěšně usiluje o získání 
dotačního příspěvku.
V zimě 2005 byly provedeny 
první práce bezprostředně ne-
související s dílem revitalizace. 
Na pravém svahu rybníka, v 
celé délce komunikace byly od-
straněny přerostlé topoly, které 
padajícími suchými větvemi 
ohrožovaly veřejnost a které 
by bránily provedení opevnění 
břehu. Na levém svahu rybníka 
byl smýcen pěstebně zanedba-
ný porost tvořený náletovými 
dřevinami. Na tomto místě 
budou pěstovány soliterní 
dřeviny s travnatým porostem. 
Parková úprava bude směrem 
k přiléhajícímu lesu postupně 
zahuštěna. V současné době se 
zde pěstuje pouze trávník, pro-
tože s uvolněnou plochou se v 
projektu počítá na překládku 
vytěženého bahna. 
V červnu 2005 na žádost 
Agentury ochrany přírody byl 
projekt doplněn o tůně na obou 
přítocích rybníku oddělených 
nízkou hrázkou z přírodních 
materiálů. Účelem tůní je sou-
středit usazování sedimentu 
do těchto tůní, kde bude snazší 
a finančně méně nákladné 
odstranit nános. Vytvoří se 
také lepší podmínky pro život 
obojživelníků s ohledem na 
ochranu před rybí populací. 
Po doplnění vydala Agentura 
ochrany přírody rozhodnutí o 
souhlasu provedení stavby.
V červnu 2006 byla ustanove-
na pracovní skupina s úkolem 
zajistit dotaci ve složení Marek 
Nýdrle, František Škvařil, Jo-
sef Cogan. Usiluje se o získání 
dotace ze 4 potencionálních 
zdrojů:
1) Europrojekty
2) Dotační tituly Fondu život-

ního prostředí
3) Dotační titul Ministerstva 

zemědělství “Podpora na 
obnovu, odbahnění a re-

konstrukci rybníku a vod-
ních nádrží” 

4) Dotační titul Ministerstva 
zemědělství na protipovod-
ňová opatření.

 V červenci 2006 město vyhlá-
silo veřejnou soutěž na pro-
vedení revitalizace Farského 
rybníka. 
Parametry projektované 
revitalizace
Náklady stavby: cca 10 mil. 
Kč
Množství odtěženého bahna: 
16 117 m3

Místo uložení bahna: bývalá 
skládka komunálního odpadu 
ve Staré Pace
Bezpečnostní přeliv: Nový 

přeliv kašnovitého typu bude 
dimenzován na 100 letou vodu 
(viz foto).
Opevnění pravého svahu 
rybníka: V patě dna bude 
provedena stabilizace dřevě-
nou stěnou z kuláčů průměru 
300 mm s přitesáním ploch 
která bude stabilizována dře-
věnými pilotami. Stěnou bude 
stabilizován kamenný zához o 
průměrné minimální šířce 350 
mm. Kamenný zához bude pro-
veden s urovnáním límce.
Hráz: Bude provedena oprava 
návodního svahu hráze.
Vtok: Převedení Brdského 
potoka do rybníka bude řešeno 
kamenným brodem.
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NAD DOPISY ČTENÁŘŮNAD DOPISY ČTENÁŘŮ

Demoliční kladiva 
Sekací a vrtací kladiva 
Příklepové vrtačky
Průmyslový vysavač
Uhlové brusky a další

Předsezónní akce na 

sněhové frézy,
více informací a ukázka sněhových fréz v 

prodejně v Nové Pace-Vrchovině 

Pavel Nezbeda 775 636 216
Nová Paka - Vrchovina

u restaurace Mája

Milí spoluobčané, rád bych 
Vám představil “nové” sdru-
žení, které vzniklo v našem 
regionu a které se věnuje 
především našim postiženým 
spoluobčanům všech věkových 
kategorií a také seniorům.
Naše sdružení si jako hlavní 
úkol stanovilo smysluplně 
a s přihlédnutím k zájmům 
každého jednotlivce vyplnit 
jeho volný čas, a to především 
pořádáním sportovních a kul-
turních akcí pro naše postižené 
spoluobčany a seniory. Také je 
naší snahou pomáhat těmto li-
dem v řešení jejich každoden-
ních problémů.
Donedávna jsme působili pod 
hlavičkou sdružení “Život bez 
bariér”. Na jaře 2006 však 
došlo k oddělení od tohoto 
sdružení, které se odklonilo 
od své původní náplně čin-
nosti a hlavně nechtělo řešit 
některé vážné problémy jak 
v organizaci sdružení, tak i v 

hospodaření. A tak většina čle-
nů, vozíčkářů – sportovců mě 
požádala o pomoc.A protože 
spolupráce s panem Fučíkem 
již nadále nebyla možná,mu-
seli jsme založit nové sdružení 
a začínáme zase od nuly. 
 Pod hlavičkou “Sportem proti 
bariérám – Český Ráj” již 
máme za sebou kus práce a 
pár velmi vydařených akcí,se 
kterými bych Vás rád seznámil 
a zároveň srdečně pozval i na 
všechny akce další.
První větší akcí byl již osmý 
ročník hry pro postižené bociia 
pod názvem “8. Paka Cup”, 
který se uskutečnil ve dnech 
27.5 – 28.5. 2006. Turnaji 
předcházel týdenní tréninkový 
pobyt některých hráčů. Tady 
bych chtěl poděkovat místní 
organizaci Junáků,kteří nám 
ochotně půjčili svoji klubovnu 
pro ubytování vozíčkářů, a 
řediteli 1.ZŠ,který nám opět 
umožnil trénovat i závodit 

ve sportovní hale ZŠ. Po 
každodenním tréninku jsme 
zajišťovali pro naše závodníky 
výlety a zajímavé akce v místě 
i na okolí. Turnaje se účastnilo 
skoro 40 sportovců a všichni 
byli velmi spokojeni.
Další větší akcí byl první roč-
ník “Kuželkiády”, hry v závěs-
ném kuželníku. Tady nám vyšli 
obrovsky vstříc v obci Dolní 
Kalná. Do turnaje se mohl při-
hlásit každý, kdo měl zájem,ať 
zdravý či postižený. Nakonec 
se nás sešlo více než devadesát 
hráčů. Přijeli soutěžící z celé 
republiky,a i když našim favo-
ritům putovní pohár nakonec 
odvezl vítěz do Liberce, akce 
měla obrovský úspěch a již teď 
se chystá další ročník.
V srpnu se pak připravuje další 
týdenní tréninkový pobyt za-
měřený na bocciu, který vyvr-
cholí opět turnajem. 9. PAKA 
CUP se uskuteční 2. – 3. 9.2006 
a bude to turnaj týmů a párů v 
boccie. Koncem září (16.-17. 
a 23.-24.) ještě proběhnou dva 
tréninkové víkendy reprezen-

tantů ČR v boccie. Bude to 
poslední ladění formy před MS 
v Brazílii. Zúčastní se i jeden 
náš člen i hráč v kategorii BC 
2 Michal Kořínek.
O všech našich akcích se 
můžete dozvědět na stránkách 
sdružení www.spb-cr.ic.cz a na 
všechny jste srdečně zvánï.
Já bych chtěl ještě jednou 
poděkovat všem, kteří nám v 
našich těžkých začátcích vyšli 
vstříc a pomohli. Jak místnímu 
zastupitelstvu, zastupitelům, 
místním orgánům a organiza-
cím, tak všem dobrovolníkům 
a nadšencům pro dobrou věc a 
hlavně také sponzorům. 
 
Jan Pelikán - předseda
Občanské sdružení Sportem 
proti bariérám – Český Ráj
Adresa:U Školky 488, 507 91 
Stará Paka Tel.:+420 604 290 
189, +420 493 798 123
E-mail.:pelikan.jan@atlas.cz, 
www.spb-cr.ic.cz 
Účet: u PS č. 208057401/
0300

Občanské sdružení “Sportem proti bariérám – Český Ráj”
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Práce v neziskové organiza-
ci představuje tisíce hodin 
poradenské činnosti, tisíce 
dopisů, telefonátů, proseb o 
pomoc, zajištění informací v 
oblasti zákonů atd. Při tomto 
pracovním vytížení jsme si 
ani nestačili všimnout skupiny 
lidí, která o našem pracovním 
nasazení sice nemá ani ponětí, 
ale přesto začala naši práci 
špinit. Zášť, nevědomost a 
zloba jsou vlastnosti, které 
nejen škodí, ale hlavně bolí, 
tím spíše od lidí, kterým jsme 
léta říkali přátelé. Od prosince 
loňského roku jsme procházeli 
stálým stresem, sypaly se na 
nás pomluvy o neprůhledném 
a neefektivním hospodaření, o 
špatné organizaci práce apod. A 
aby toho nebylo málo, jeden již 
nyní bývalý člen a kamarád po-
dal trestní oznámení z důvodu 
podezření ze špatného hospo-
daření s finančními prostředky 
přímo na Policii ČR. Potom 
nastalo období dokazovat všem 
lidem kolem, že to, co děláme, 
děláme jak nejlépe umíme. 
Pozvali jsme si do sdružení 
kontrolní orgány, nechali si 
udělat audit, všechny kontro-
ly, které u nás během půl roku 
proběhly, neshledaly ze strany 
sdružení závady. 
Nechtělo se mi ani věřit, čeho 
všeho jsou schopni lidé, které 
jsme považovali za kamarády a 
přátelé. Jsem ráda a tímto děku-
ji za psychickou podporu všem 
našim stávajícím členům, klien-

V občanském sdružení Život bez bariér proběhly kontroly
tům, za podporu města, všech 
institucí a sponzorů, kteří na 
takové řeči nereagovali a věřili, 
že jsou to lži a pomluvy. Nejen 
že tyto dezinformace vrhly na 
naše sdružení špatné světlo, ale 
důsledkem toho nám byla po-
zdržena výplata dotace a byly 
zamítnuty žádosti o finanční 
příspěvky na některé činnosti. 
Hlavně jsme se nemohli naplno 
věnovat naši činnosti.
Jsme přesvědčeni, že tato práce 

má smysl a jsme rádi za každý 
úsměv človíčka, který byl v 
nesnázích… Chtěli bychom 
jen doporučit všem, kteří se 
chtějí naplno věnovat pomoci 
postiženým lidem, dělat toto 
poslání hlavně srdcem a vy-
užívat zdravý rozum, protože 
pak má tato práce smysl. 

Fučíková Jitka – zmocněnec 
občanského sdružení Život 

bez bariér Nová Paka

Občanské sdružení Život bez 
bariér je nezisková organizace 
a má za sebou téměř 3 roky 
existence. Z malého sdruže-
ní vznikla organizace, která 
pomáhá stovkám zdravotně 
postižených lidí z celé ČR. 
Každý tělesně postižený člověk 
si může u nás zapůjčit kom-
penzační pomůcky (mecha-
nický nebo elektrický vozík, 
schodolez, chodítko a další), 
naši zaměstnanci vozíčkáři 
besedují po školách v celé ČR 
a učí děti, jaké je žít na vozíč-
ku a jak předcházet úrazům. 
Poskytujeme terénní rehabili-
taci těžce tělesně postiženým 
klientům, kteří mají problémy 
s dojížděním do zdravotních 
zařízení. Téměř 100 klientům 
opakovaně zajišťujeme sociální 
služby. Od září 2005 zaměstná-

Co je nového v občanském sdružení 
Život bez bariér?

váme v chráněné dílně v Cen-
tru Vyšehrad v Nové Pace 15 
zdravotně postižených z celého 
okolí Nové Paky. Každý, kdo 
navštívil Vyšehrad při dnech 
otevřených dveří, ví, jaké 
krásné upomínkové předměty 
umí tito lidé vyrábět. V nedáv-
né době jsme získali dodávku 
a v ní instalovali zařízení pro 
přepravu těžce tělesně posti-
žených.
V Centru Vyšehrad v brzké 
době otevřeme druhou část bu-
dovy jako vzdělávací centrum. 
Pořádáním ankety jsme zjistili 
zájem občanů Nové Paky o 
jazykové kurzy, kurzy na PC 
a kurzy ručních dovedností. 
Díky dotaci z MPSV a dotaci 
z Města Nová Paka se nám 
podaří upravit budovu a dvůr 
tak, aby zde vzniklo rehabili-

tační a vzdělávací centrum pro 
zdravotně postižené s úpravou 
dvora pro imobilní občany. 
Dne 19. srpna 2006 pořádáme 
na letním stadionu v Nové 
Pace spolu s klubem Kopačka 
benefiční koncert spojený s 
prodejem našich výrobků.
Dne 5. září 2006 pořádáme 1. 
ročník sportovních her s názvem 
“Hry bez hranic” určených pro 
zdravotně postižené a seniory 
z celého Královéhradeckého 
kraje. Tuto akci bychom rádi 
pojali i jako slavnostní otevření 
rehabilitačního centra a oslavu 
roční existence již fungující 
chráněné dílny v Centru Vy-
šehrad v Nové Pace.

Podařilo se nám získat dár-
covskou sms. Každý, kdo nám 
pošle sms s textem:
DMS ZIVOTBEZBARIER 
na číslo telefonu 87777, při-
spěje na rekonstrukci našeho 
Centra Vyšehrad, konkrétně 
nyní na novou kotelnu a opra-
vu střechy.

Vyvrcholením naší práce 
je, že jsme byli vybráni do 
vánočního pořadu Adventní 
koncerty. Ke konci letošního 
roku bude v České televizi 
o našem sdružení vysílána 
reportáž.

Mnoho dalších novinek nalez-
nete na www.zbb.cz

Za Život bez bariér 
Nová Paka - 

Hylmarová Ilona

Věra Hörstová 
vystavuje v Praze

Známá packá malířka Věra 
Hörstová spolu s Jarmilou 
Královou vystavují svoji 
tvorbu v Ledeburském paláci 
(Malá Strana - Valdštejnské 
náměstí 3) v Praze. Výstava, 
která bude otevřena vernisáží 
1. září v 18 hod., potrvá až do 
konce září a je otevřena denně 
od 9 do 20 hodin.

(po)
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hliníkové žebříky a schůdky - nejlepší ceny

popelnice pozink - 755,-Kč

DO NOVÉ PAKY A OKOLÍ DOPRAVA ZDARMA!!!

ELEKTRO - ŽELEZÁŘSTVÍ SVOBODA
myčky a pračky AEG
od 11.490,-

Pozink. žlaby a novodur nej. . . 

stavební kolečka
bantam i plná - od 799,-Kč

Fit centrum EDEN Nová Paka pořádá III. ročník

OCELOVÝ MUŽ – ŽENA
Nová Paka 2. 9. 2006

Přijďte si prověřit svoji kondici v závodě všestrannosti:
Benchpress s 50 kg nebo 65 kg činkou (Ž 25 kg) na maximální 
počet opakování
Shyby na hrazdě (podhmatem) maximální počet opakování
Výdrž ve shybu – ženy, na čas
Leh – sed na 2 minuty bez zarážky nohou na maximální počet 
opakování
Běh cca 6 km
Cyklistika silniční cca 34 km (helma povinná!!)
Kompletní pravidla na http://www.ocelovymuz.cz/pravidla/
pravidla.html

Kategorie:  Muži – do 75 kg, od 75 kg do 85 kg, nad 85 kg
 Ženy – do 55 kg, nad 55 kg

Místo konání: FC Eden, Nová Paka, Pivovarská 1820 (za Po-
liklinikou)
Start závodu v 9.00 hodin
Prezentace od 8.00 do 8.50 hodin
Startovné: na místě 200 Kč, zvýhodněné startovné 150 Kč do 
25. 8. 2006
Přihlášky: pí Čermáková, telefon 603 247862

41. Novopacké pochody 
Dne 30. září 2006 pořádají novopačtí turisté již 41. ročník No-
vopackých pochodů. Start je jako obvykle ze sokolovny od 6 ho-
din. Všechny trasy směřují na jih od Nové Paky do L. Bělohradu 
a nejdelší z nich až na Hořický chlum k rozhledně.
Je možno absolvovat trasy v délce 50, 41, 25, 19 a 6 km. Každý 
podle svých možností. Nejdelší trasa, známá jako “Novopacká 
50”, směřuje na Přibyslav, do L. Bělohradu a přes Byšičky k 
rozhledně na Hořickém chlumu, dále pak na Libín a do Konec-
chlumí a přes Lužany a stavský kostelík do Nové Paky. Tady 
budou poslední poutníci očekáváni do 18 hodin. Kratší trasy 
jsou z těchto odvozeny.
Všechny trasy jsou také vhodné pro cykloturistiku. V cíli po-
chodu v sokolovně čeká každého účastníka malé občerstvení a 
diplom za účast.           J. Tauchman ml.

Předběžná nabídka pro školní rok 2006 – 2007
Pro předškoláky:
Klubíčko (výtvarné i jiné činnosti pro předškolní děti)
Dramaťáček (dramatická výchova pro předškolní děti)
Sportík mini 
Pro školáky a mládež:
Keramika - Šikulka (výtvarný kroužek pro děti od 6 do 9 let) 
- Kreativ (kreativní dílna pro dívky) - Duhová dílna - Sportík 
- Softbal - Florbal - Stolní tenis - Šachy - Rybář - Automodelář 
- Letecký modelář - Plastikový modelář - Kytara - Mažoretky 
- Bios (pro ochránce přírody) - Vaření - Ruský jazyk
Kluby: 
Dračí doupě - Magic klub - Dívčí klub - Pelíšek (relaxační i 
zábavná odpoledne pro mladší děti)
Pro dospěláky:
Keramika - Kreativní dílna - Angličtina - Ruský jazyk
Pro rodiče s dětmi:
Klub maminek (úterní dopoledne pro maminky s dětmi na MD 
zpestřené výtvarnou činností)
Mateřské centrum (setkávání maminek s dětmi na MD, společné 
akce). Do kroužků se můžete hlásit od 4. září.
Máte-li chuť s námi spolupracovat jako vedoucí kroužků, prosím, 
kontaktujte nás přímo v DDM nebo na tel. 493 721 184, 607 843 
214, e-mail: ivana.ddm@seznam.cz
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Upozornìní: Dle Zákona ÈNR è. 241 každý úèastník veøejné produkce kinematografického díla se vstupným zaplatí k cenì vstupenky 
pøíplatek 1,- Kè. Informace o programu kina nepøetržitì na tel. è. 493 722 892, www. novapaka. cz. 

Předprodej a prodej vstupenek a provoz půjčovny videokazet a DVD: úterý až 
sobota 16,30 – 20,15 hodin, st. svátky 16,30 – 19,30 hodin. Deset minut před 
začátky představení přednostní prodej vstupenek. Prodej časopisu CINEMA, 
nenahraných videokazet a plastových obalů na VKZ. 
Z m ě n a p r o g r a m u v y h r a z e n a.

září 2006

Dobrodružství Poseidonu (1.9. a 2.9 – pátek 20:00, sobota 
17:30 a 20:00)
Dobrodružný, katastrofický film. Obří výletní loď je velkou vlnou 
převrácena dnem vzhůru a část posádky přežívá ve vzduchové 
bublině. Dokážou se zachránit?
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 64 Kč

Rychle a zběsile: Tokijská jízda (5.9. a 6.9. – úterý 20:00, 
středa 17:30 a 20:00)
Zběsilé honičky v rychlých a drahých autech se tentokrát odehrá-
vají v hustém provozu města Tokio. 
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 66 Kč

Superman se vrací (7.9. a 8.9. – čtvrtek 17:30 a 20:00, 
pátek 17:30 a 20:00)
Zatím nejdražší snímek všech dob. Na tento film se čekalo dlouhé 
roky, protože čím více se protahovalo schválení konečného scé-
náře, tím více bylo filmařům jasné, že po letech čekání musí být 
film opravdu trhák, jinak budou mít ostudu. Nakonec tedy byla 
režie filmu svěřena Brianu Singerovi, který představuje absolutní 
režisérskou špičku v oblasti filmového zpracování komixu. Mů-
žeme tedy očekávat úchvatnou trikovou exhibici. 
Doporučená přístupnost: od 12 let - Vstupné 69 Kč

Ostrov (9.9. sobota 20:00)
Díky MFF Karlovy Vary se začalo konečně více mluvit o reži-
serovi Kim Ki-dukovi, protože jeho film Čas byl zahajovacím 
filmem festivalu. 
Film Čas uvede naše kino v říjnu, proto se hodí, abych před tímto 
nejnovějším filmem uvedl Kim Ki-dukův starší film Ostrov. Fil-
my tohoto režiséra útočí na imaginaci tím, co by se dalo nazvat 
poezií či metaforikou bolesti. Energie vzteku, smutku a touhy 
v Kimových filmech exploduje výtrysky brutality, uvolňujícími 
rvačkami, masturbačními aktivitami, masochistickými akty a 
sebevražednými pokusy.
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 50 Kč

Ráj hned teď 
(12.9. – 13.9. – úterý 20:00, středa 17:30 a 20:00)
TIP KINA: Co je to za lidi, kteří jsou ochotni odpálit na sobě 
bombu? Právě na tuto otázku se snaží odpovědět koprodukční 
snímek Ráj hned teď. Film nemoralizuje, neodsuzuje útoky, ale 
ani je nechválí. Divák je pouhým pozorovatelem osudů dvou 
palestinských kamarádů, kteří v životě prožili něco, co si my 
Evropané dnes ani nedokážeme představit. A že je režisérem filmu 
Palestinec, žijící ve Francii, to právě dává filmu autenticitu i tak 
důležitý nadhled. Proto byl snímek oceněn na mnoha mezinárod-
ních filmových festivalech a byl dokonce nominován na Oskara, 
ale v USA logicky nemohl uspět.
Doporučená přístupnost: od 15 let - Vstupné 64 Kč

Nová Francie (14.9. - čtvrtek 17:30 a 20:00)
Historický romantický příběh. Ocitáme se v kanadské kolonii 
Quebeek, kde bok po boku spokojeně žijí přistěhovalí Francouzi 
a indiáni. 
To však nemá trvat příliš dlouho. 
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 64 Kč

Čas, který zbývá (15.9. a 16.9. – pátek 20:00, sobota 
17:30 a 20:00)
TIP KINA: Výjimečný film Farancise Ozona o mladém člověku, 
který se dozví, že brzo zemře, a hlavně o tom, že vždy je čas přijít 
na to, co je ve vašem životě to opravdu důležité. Film má spád, 
nemá žádné zbytečné odbočky a díkybohu se ani nepokouší z 
diváka ždímat laciné emoce.
Doporučená přístupnost: od 15 let – Vstupné 64 Kč

Bílá Masajka (19.9. a 20.9. – úterý 20:00, středa 17:30 a 
20:00)
Může Evropanka přežít v divočině Keni, kde se rozhodla zůstat 
po boku svého nového masajského manžela?
Doporučená přístupnost: od 12 let – Vstupné 64 Kč

Ryan (21.9. a 22.9. – čtvrtek 17:30 a 20:00, pátek 20:00)
TIP KINA: Kanadské pásmo vysoce ceněných animovaných 
filmů. Všechny snímky jsou tak kvalitní, že nemá cenu ani vy-
jmenovávat to množství cen, které posbíraly (včetně Oskarů).
Doporučená přístupnost: od 15 let – Vstupné 59 Kč

Iné svety (23.9. – sobota 20:00)
TIP KINA: Slovenský dokument – Made in Šariš. První dokumen-
tární film, který na MFF v Karlových Varech vyhrál cenu diváků. 
Tento snímek v Karlových Varech získal i zvláštní ocenění.
Přístupný – Vstupné 59 Kč

Garfield 2 (26.9. a 27.9. – úterý 17:30, středa 17:30)
Tlustý, líný a podivínský kocour se vrací na plátno.
Přístupný – Vstupné 66 Kč

28.9. – čtvrtek (kino nehraje)

Tommyho peklo (29.9. a 30.9. – pátek 20:00, sobota 
17:30 a 20:00)
Láska je peklo. Norský film o mladých lidech a nejen pro mladé 
lidi. Vítěz dětské poroty na zlínském festivalu.
Doporučená přístupnost: od 15 let - Vstupné 64 Kč

Ráj hned teď 
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ZÁŘÍ

POVÍDÁNÍ O POHÁDKOVÝCH SKŘÍTCÍCH A BYTOS-
TECH
s autorkou a ilustrátorkou knih VÍTĚZSLAVOU KLIMTO-
VOU 
Čtvrtek 14. září v 18:00 hod, MKS Nová Paka – malý sál, 
vstupné dobrovolné
Autogramiáda knih v Karmelitánském knihkupectví od 17:30 
hod.
Milé děti a rodiče, všichni, kdo máte rádi pohádkovou říši, přijďte 
si poslechnout vyprávění o skřítku Drnovcovi, jeho kamarádce 
Holubince a o všech dalších bytostech z pohádkové říše. Nakresle-
te nám skřítka a obrázek si vezměte sebou do MKS. Budete zařa-
zeni do slosování o nádhernou pohádkovou knížku plnou obrázků 
pohádkových příběhů s věnováním od samotné autorky.
Vítězslava Klimtová (1941) je přední českou ilustrátorkou a spi-
sovatelkou, autorkou patnácti knih, z nichž se většina dočkala až 
deseti opakovaných vydání. Střídavě žije v Praze a ve Španělsku. 
V posledních patnácti letech uspořádala 120 výstav v České re-
publice a v zahraničí na téma pohádkových bytostí.
 
Odpoledne s dechovkou - ACHÁT – JOSEF ZÁVESKÝ
Neděle 17. září v 15:00 h., MKS Nová Paka, vstup: 80,- Kč
Nedělní čaj nebo odpoledne s kapelou Achát pod vedením Josefa 
Záveského.

KAREL POKORNÝ
PROMÍTÁNÍ AMATÉRSKÝCH VIDEODOKUMENTŮ 
III. - Středa 20. září v 18:00 hod, MKS Nová Paka, malý sál, 
vstupné dobrovolné 
Již potřetí Vás srdečně zveme na promítání videodokumentů old-
skauta, nezávislého publicisty a foto-video amatéra, pana Karla 
Pokorného. Poslední promítání proběhlo v MKS Nová Paka v 
listopadu loňského roku. Tentokrát se můžete těšit na dva kratší 
dokumenty, které budou oba uvedeny v premiéře:
KAŽDÝ JEN TU SVOU… 
O výstavě svatebních fotografií. Věnováno panu PHMr. Richardu 
Geislerovi.   15 minut
KUDY ŠLY DĚJINY… (dvoudílný dokument)
Oslavy 60.výročí osvobození Plzně s rekonstrukcí bitvy.  
    30 minut

Divadlo Ypsilon
PRODANÁ NEVĚSTA - ZÁJEZDOVÉ PŘEDSTAVENÍ
Pátek 29. září, odjezd v 17:00 hod. z parkoviště pod náměstím, 
cena: 460,- Kč včetně
Upozornění: Při počtu nižším než 20 přihlášených se zájezd 
nebude konat.
ZÁJEMCI NECHŤ SE HLÁSÍ V KANCELÁŘI MKS NEJPOZ-
DĚJI DO 25. ZÁŘÍ 2006

PRODANÁ NEVĚSTA aneb Pojď domů, ona brečí
Bedřich Smetana/Jan Schmid/Miroslav Kořínek
Jeníkův dobrý původ jako kapitál čili jak výhodně a včas prodat 
nevěstu a ještě se stát správcem. Všechno se sice trochu poplete, 
jelikož se hraje s Antonínem Dvořákem v patách, ale nakonec 
to dopadne , jak má v prodance být. Hrají a zpívají: Marek Eben 
jako Jeník, Jaroslava Kretschmerová jako Mařenka, Jiří Lábus 
jako Kecal, Jana Synková jako Julia, Pavel Nový jako Bohuš, a 
celá Ypsilonka: Z. Měsíčková, J. Schneiderová, J. Sováková, M. 
Janouš, J. Jiráň, M. Kořínek, D. Šváb, R. Mrázik, P. Vacek * Režie 
J. Schmid * Hudební adaptace a nastudování M. Kořínek * Scéna 
M. Melena * Kostýmy Š. Havlíčková * Dramaturgická spolupráce 
J. Etlík a Z. Hořínek. Představení trvá 1 hodinu a 50 minut.

PŘIPRAVUJEME NA ŘÍJEN 2006
ZUZANA BUBÍLKOVÁ – POLITICKÉ HARAŠENÍ
Pondělí 30.října od 19:30 hod, MKS Nová Paka, vstupné: 
200,- Kč předprodej / 250,- Kč na místě
Zuzana Bubílková vrací politikům jejich fauly v populárním 
satirickém pořadu POLITICKÉ HARAŠENÍ.
Předprodej vstupenek od 1.září v kanceláři MKS.

Do konce roku se ještě můžete těšit na:
TA JANA Z VELKÉ OHRADY – STO ZVÍŘAT - …a další

P Ř I P R A V U J E M E
ANGLIČTINA PRO DĚTI I DOSPĚLÉ
Kurzy anglického jazyka – v jednání – zájemci ať se hlásí v kan-
celáři MKS Nová Paka. Začínáme od října 2006!

Staročeská řemesla a trhy v Nové Pace
Asi většina lidí byla na staročeských trzích zklamaná nedostatkem 
stánků a předvádějících řemeslníků. 
I když se to nezdálo, stánků bylo šestnáct. Trdla, keramika, obráz-
ky, perníky, výroba šperků drátkováním, dřevěné hračky atd.. 
Bohužel na přípravu trhů bylo pouhých 14 dnů. Vše se rozhodlo až 
příchodem nové ředitelky, která byla jmenována 1.srpna. Akce v 
takovém rozsahu jako je řemeslný trh se připravuje několik měsíců 
dopředu. Mohli jsme samozřejmě požádat nějakou agenturu, která 
by řemeslný trh i s programem uspořádala, ale jejich ceny jsou 
příliš vysoké a znamenalo by to opět vybírat na trzích vstupné a to 
nebylo našim záměrem. Šlo nám o to alespoň v malém nabídnout 
něco málo z lidové tvořivosti a obohatit tím novopackou pouť. 
Proto původní záměr byl uspořádat trhy na dvoře MKS. Nabídek 
bylo více a my se na poslední chvíli rozhodli využit ulici F. Pro-
cházky, která byla i tak z důvodu pouti uzavřena.
V neděli kolemjdoucím i prodávajícím hrál po celý den flašinetář. 
K vidění byl i malíř, který maloval na kameny. V příštím roce je 
naším záměrem zaplnit celou ulici F. Procházky. Budeme mít na 
přípravu více času a já doufám , že se nám vše podaří.

Za MKS ředitelka Jana Purmová
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INTENZIVNÍ VÍKENDOVÉ 
KURZY ANGLIČTINY

- 1 x měsíčně (23 hod AJ), 10 měsíců v roce (od září)
- kvalifi kovaní lektoři se zahr. zkušenostmi
- pro začátečníky i pokročilé
- výuka v malých skupinách (max. 8 lidí)
- místo konání: Hotel Štikov

tel: 604 715 095

Jaké máte profesní zkušenosti, 
které můžete uplatnit při řízení 
novopackého MKS?
Než jsem se přihlásila na kon-
kurs, tak jsem celou situaci 
dlouho zvažovala. Jedním z 
takových kriterií bylo to, že 
jsem měla obavy, jak celá si-
tuace s MKS vypadá a v jakém 
stavu to zde je. Zajímala jsem 
se i o otázku peněz, kolik zde 
zbylo do konce roku a uvědo-
movala jsem si další souvislosti 
s případným mým nástupem do 
funkce. Jsem členkou několika 
občanských sdružení souvise-
jících s kulturou, které působí 
jednak v Nové Pace, ale i v Ji-
číně zabývajícími se kulturními 
akcemi, jako je například Jičín 
město pohádek, Muzika Paka. 
Zde jsem nasbírala zkušenos-
ti, znalosti a kontakty v oblasti 
kultury. V Nové Pace působím 
v občanském sdružení Open 
Art, kde se hlavně zaměřujeme 
na festival Muzika Paka, což je 
jinými slovy kultura okraje v 
kraji blouznivců. Během léta 
připravujeme i dětské tábory v 
Roškopově. Připravujeme spo-
lupráci i s dalšími občanskými 
sdruženími, které v Nové Pace 
a blízkém okolí působí, ale 
samozřejmě i na úzký kontakt 
se školami, školkami a dalšími 
organizacemi.
Naskakujete na místo ředitelky 
v průběhu roku, což Vám sva-
zuje ruce vzhledem k zajišťová-
ní programu na zbývající část. 
Jak se s tím vyrovnáte? A jaké 
máte představy při vlastním 
zajišťování programu?
Co se týče již dříve sjednaných 
programů, tak to je velmi ob-
líbený pořad paní Bubílkové 
“S politiky netančím”, který 
budeme uvádět v říjnu. Další 
připravovaný pořad je koncert 
pod názvem Sto zvířat, který 
by měl být u nás uváděn ve 
spolupráci s hudebním klubem 
“Sekec mazec”. Tento pořad je 
zatím v jednání.
Budeme muset vybírat progra-
my, které nebudou finančně 
riskantní. Například na 25. 
září připravujeme zájezd do 
pražské “Ypsilonky ” na před-
stavení Prodané nevěsty. Toto 

je jedna z možností, jak obo-
hatit program MKS a nenést 
takové finanční riziko, jako 
když pozveme herce k nám. 
Největší problém s pořady 
známých umělců jsou samo-
zřejmě finance. Pro zajímavost 
uvádím, že jsem se spojila s 
agentem zastupujícím skupinu 
“Čtyřtet”, jinými slovy kvartet 
Jiřího Korna. Toto vystoupení 
by nás přišlo na 150 000 Kč 
bez autorských poplatků, do-
pravy a některá další vydání. 
V konečném účtování by se 
cena takového programu vy-
šplhala až na 160 000 Kč. A to 
si bohužel nemůžeme dovolit, 
i kdybychom tyto nádherné 
vokály v originále na Pace 
rádi slyšeli. 
MKS již tradičně každoročně 
organizuje různé kurzy pro 
občany. Můžete seznámit 
čtenáře, co připravujete od 
letošního září? 
Zatím máme v jednání kurzy 
angličtiny pro začátečníky 
nebo pokročilé. Zájemci se 
mohou hlásit v MKS a zde do-
stanou další informace. Ovšem 
tyto jazykové kurzy dělají i na 
gymnáziu a ve městě a okolí je i 
hodně soukromých učitelů, kte-
ří jazyky vyučují. Zda budeme 
pořádat kurzy my i letos, záleží 
na zájmu veřejnosti. 
Jaké máte plány v oblasti 
výstav uskutečňovaných v 
malém sále? 
Během roku plánujeme i výsta-
vy na malém sále, ať se jedná 
o výstavy obrazů, keramiky či 
další tvorby. Zájemci, kteří 

chtějí se svojí tvorbou před-
stoupit před packou veřejnost 
mohou si u nás dohodnout 
termíny a další podmínky. 
Budova MKS postavena 
původně za první republiky 
jako tělocvična tělovýchovné 
organizace Orel je již značně 
stará, a proto neustále potře-
buje nejen údržbu, ale také 
modernizaci. Máte představy, 
co je nutné hned udělat? 
Je toho více, ale podle mě by 
asi bylo nejvhodnější nejprve 
investovat do oprav oken. 
Kdybychom vyměnili okna, 
tak bychom ušetřili značné 
finanční částky za vytápění. 
Tyto ušetřené peníze bychom 
mohli použít někde jinde, buď 
na kulturu a nebo k financová-
ní dalších oprav a rekonstrukcí 
budovy. Jak jsem se dozvěděla 
od pana starosty, byla ustavena 
skupina lidí, která by měla udě-
lat komplexní návrh na opravy 
a rekonstrukce na základě 
Europrojektu. Takže jedna z 
cest, jak opravy a rekonstrukci 
provést a udělat tak z budovy 
opravdu stánek odpovídající 

kulturním tradicím města, je 
přes tyto Europrojekty. Podle 
tohoto projektu bychom již v 
příštím roce mohli žádat peníze 
od Evropské unie.
Před vámi neuspěl z eko-
nomických důvodů bývalý 
ředitel, který zde působil jen 
krátkodobě. Nemáte obavy z 
finančních problémů, které 
mohou nastat?
Samozřejmě mám. Bylo by 
zapotřebí, aby do kultury ve 
městě teklo více peněz, než 
tomu bylo v posledních dvou 
letech. Vzhledem k tomu, že 
dostáváme od města celkový 
balíček financí, tak si samo-
zřejmě musím nejprve hlídat 
provozní náklady jako elek-
třinu, plyn, telefon, platy za-
městnanců a další vydání. A na 
vlastní kulturu mohu použít jen 
to, co zbude. Od toho se potom 
musí odvíjet i kulturní akce a 
další aktivity MKS. Bohužel to 
nemůže být naopak, abychom 
udělali koncert, který bychom 
chtěli, ale který by pro nás byl 
finančně riskantní. Přibližně na 
provoní platby jde pětasedm-
desát procent financí a zbytek 
peněz, který se při milionové 
dotaci pohybuje okolo 250 000 
Kč potom můžeme vynaložit 
na vlastní kulturu. Na kultuře 
nelze vydělat, ta je v každém 
městě prodělečná. 
Co chcete vzkázat čtenářům 
Achátu ?
Užijte si ještě hezké babí léto 
a navštivte nás při pořadech, 
které budeme během roku v 
MKS pořádat.
Děkuji za rozhovor a ve Vaší 
práci přeji hodně úspěchů
 

 Míla Pour

V MKS je nová ředitelka 
Začátkem srpna se ujala své funkce ředitelky novopackého MKS vítězka výběrového řízení Jana Purmová. Abychom s ní seznámili 
čtenáře Achátu, položili jsme jí několik otázek.



18

MUZEUM A KLENOTNICEMUZEUM A KLENOTNICE

V letošním roce si připomíná-
me 110. výročí dostavby Su-
chardova domu v Nové Pace,
140. výročí narození a 90. 
výročí úmrtí největšího ze 
Suchardů, akademického 
sochaře Stanislava Suchardy 
(1866 – 1916 ).
Je zvláštní, jakou sílu má ro-
dová tradice. Když vstoupíte 
do Suchardova domu v Nové 
Pace, „ještě dnes to tam voní 
sádrou, klihem a lípou. A když 
ne právě lípou, tak tedy něja-
kým jiným vzácným českým 
dřevem, neboť těm, kteří se sem 
přes půl století slétávali (i jejich 
synům a vnukům) je dřevo nad 
mramor“, to napsal takřka před 
půl stoletím Adolf Branald. 
Suchardovská tradice je v čes-
kém, ba i světovém výtvarném 
umění asi těžko opakovatelná. 
Vždyť zakladatel umělecké tra-
dice rodu Jan Sucharda starší 
se narodil v roce 1770 ve Staré 
Pace. Už jako mladý obdivoval 
řezbáře při práci v klášterním 
kostele Nanebevzetí Panny 
Marie v Nové Pace. Byl vr-
cholně šťastný, když ho přijali 
do klášterní huti, kde se naučil 
řezbářskému a malířskému ře-
meslu. V roce 1789 si založil 
ve Staré Pace vlastní dílnu, ale 
ve světnici si pro jistotu nechal 
tkalcovský stav. Zakázek měl 
však dost nejen v Pace, ale i 
širokém okolí. Jan Sucharda 
mladší ( 1797 – 1873) už tkal-
covský stav rozštípal a věnoval 
se pouze umění. Jeho řezby a 
plastiky jsou po širokém oko-
lí. Dodnes můžeme obdivovat 
sochu Amphitrité na kašně v 
Jičíně, pomníky a náhrobky. 
Je také autorem maleb střelec-
kých terčů a vytvořil půvabný 
návrh grafiky „Požár klášterní-
ho chrámu Nanebevzetí Panny 
Marie v Nové Pace“. Měl osm 
dětí, z nichž většina zemřela 
v mládí na tuberkulózu. Vý-
tvarnému umění se věnovala 
Kristýna Suchardová (1833 – 
1865), která byla omylem přes 
noc zamčena ve vídeňském 
Belvederu, kde kopírovala 
obrazy, a následkem nervové 
choroby zemřela. Sochařem 
se v Drážďanech stal její bratr 
Karel Sucharda (1840 – 1864). 

Jejich smrtí prakticky vymřela 
jedna suchardovská větev. V 
umělecké tradici rodu pokra-
čoval o 15 let mladší Janův 
bratr, Antonín Sucharda starší 
(1812 – 1886). Staropacký 
loutkoherec Majzner ho se-
známil s Václavem Klimen-
tem Klicperou, který navštívil 
Suchardy v Pace a řekl, jaká 
je škoda, že nedělají loutky 
podobné sochám. V 17 letech 
A. Sucharda starší Klicperu 
v Hradci Králové navštívil a 
ukázal mu náčrty loutek, které 
Klicpera pochválil. Tady někde 
je počátek doby, kdy Suchar-
dové začali dělat loutky i bet-
lémové figurky. V roce 1848 
zhotovil Sucharda odznaky pro 
Národní gardu. Vyřezal na sta 
loutek - „klacků“, které byly až 
1 m vysoké a vážily až 6 kg. 
Kupovali je od něj Kellnerové, 
Třískové, Finkové, Majznerové 
a další. Majzner sám prý říkal: 
„Takovej charakter loutce nedá 
nikdo, leda packej Sucharda“. 
Antonín Sucharda starší byl 
řezbářem, kreslířem a malí-
řem. Včas rozpoznal talent 
svého syna Antonína a po 
vyučení ho poslal na studie do 
Prahy. Antonín Sucharda mlad-
ší (1843 – 1911) sochařskou a 
řezbářskou dílnu svého otce 
skutečně pozvedl. Za studií v 
Praze zhotovil podle Mánesova 
návrhu plastiku sokola na žerď 
sokolského praporu . K sokol-

skému hnutí měl vřelý vztah a 
po návratu do Nové Paky zde 
byl náčelníkem v letech 1870 
– 1876 a jako starosta Sokola 
působil v letech 1881 – 1897. 
Byl otcem slavného sochaře 
Stanislava Suchardy. Opět včas 
rozpoznal jeho talent a vydali 
se spolu na studijní cestu do 
Itálie. Tam jej okouzlila rene-
sance natolik, že si po návratu 
do Nové Paky postavil dům a 
dílnu v novorenesančním slo-
hu. Antonín Sucharda mladší 
byl spoluzakladatelem spolku 
Mánes. V Nové Pace uspořádal 
první přednášku o spiritismu, 
kde přednášel pozdější vůdce 
spiritistů Karel Sezemský. 
Dokázal do své dílny vybrat 
zdatné dělníky. Mezi jeho nej-
lepší řezbáře patřil Jan Mádle 
(l848 – 1922), který mimo jiné 
vytvořil množství krásných 
loutek a betlémů. Bratrem 
Antonína Suchardy mladšího 
byl řezbář a sochař Jaroslav 
Sucharda (1851 – 1897). Příliš 
o něm nevíme, vydal se za prací 
do Německa, kde prý vytvořil 
mnoho zajímavých věcí, ze-
mřel v Erfurtu.
Synem Antonína Suchardy 
mladšího byl akademický so-
chař Stanislav Sucharda (1866 
– 1916). Stanislav se nejdříve, 
jak bylo zvykem, vyučil u své-
ho otce. Potom studoval v Par-
dubicích a po kratším pobytu 
na vídeňské akademii studoval 

Sochařský a řezbářský rod Suchardů z Nové Paky
figurální sochařství na Akade-
mii výtvarných umění v Praze 
u J.V. Myslbeka. Již v roce 
1892 získal ve Vídni Reichlovu 
cenu za lunetu „Ukolébavka“. 
Vytvořil řadu nádherných pla-
ket a medailií, které vycházely 
z pohádkových a poetických 
motivů. V podobném duchu 
vytvořil dekorativní práce pro 
pražskou spořitelnu, Zemskou 
banku, Wilsonovo nádraží, 
Novou radnici, Národní dům 
v Prostějově, muzeum v Hrad-
ci Králové a pro další místa. 
Jeho vrcholným dílem je však 
pomník Palackého v Praze, za 
jehož návrh obdržel I.cenu v 
roce 1898. Na pomníku praco-
val až do roku 1912. Stanislav 
Sucharda byl dlouholetým sta-
rostou spolku Mánes. V roce 
1915 byl jmenován profeso-
rem na Akademii výtvarných 
umění v Praze. Mladší sestrou 
Stanislava Suchardy byla aka-
demická malířka Anna Boudo-
vá – Suchardová (1870 – 1940). 
V letech 1889 – 1893 studovala 
Uměleckoprůmyslovou školu v 
Praze u profesora J. Schikande-
ra. Věnovala se malbě a kresbě 
zátiší s květinami a vytvářela 
návrhy dekorativních výplní, 
ilustrovala, pracovala s kera-
mikou, malovala dekorativní 
festóny ve dvoraně Wilsonova 
nádraží. V roce 1896 byl v 
Nové Pace dostavěn Suchardův 
dům právě kvůli její svatbě s 
profesorem Aloisem Boudou. 
Svědky na svatbě byli Miko-
láš Aleš a Stanislav Sucharda. 
Synem Anny Boudové byl 
slavný grafik a ilustrátor Cyril 
Bouda ( 1901 – 1984 ). Spolu 
se svým bratrem Jaroslavem 
(který v mládí nešťastně za-
hynul) projevoval od dětství 
veliké výtvarné nadání. V roce 
1923 absolvoval Umělecko-
průmyslovou školu v Praze a v 
roce 1926 absolvoval jako žák 
profesora Maxe Švabinského 
grafickou školu Akademie 
umění. Od roku 1929 byl asi-
stentem na grafické speciálce 
prof. Šimona na Akademii 
výtvarného umění v Praze. 
Ačkoliv působil většinou jako 
grafik a ilustrátor, věnoval ur-
čitá období svého života malbě,  

Rodina Suchardova a Boudova před Suchardovým domem v roce 1903. Zleva Marie Suchar-
dová, Anna Suchardová, Alois Bouda, Anna Boudová, Bohuslav Sucharda, Antonín Sucharda, 
Stanislav Sucharda a Anna Suchardová. Děti zleva. Marta Sandtnerová, Miroslav Sucharda, 
Jaroslav Bouda a Stanislav Sucharda ml.
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VĚCI Z MUZEA

VETERINÁRNÍ ORDINACE
pro malá a velká zvířata

MVDr. Hana Cholmatova
Moravská 890, 509 01 Nová Paka
tel.: 493 720 188, 775 164 416

Ordinační doba:
pondělí - pátek 15-18 hodin
sobota, neděle 9-10 hodin
Operační hodiny:
pondělí - pátek 9-12 hodin

Vyšetření krve na počkání
Chirurgické zákroky
Ultrazvuk a vyšetření březosti 
ultrazvukem
Čipování zvířat včetně vystavení pasu
Očkování a odčervení zvířat
Odstranění zubního kamene 
ultrazvukem
Prodej dietního krmení
Pohotovost 24 hodin na tel. 775 164 416

navrhoval i mozaiky, známky, 
vitráže a goblény. Za svůj život 
vyzdobil asi 700 knih a vytvořil 
na 1600 grafických listů. Jeho 
synem je grafik a ilustrátor Jiří 
Bouda (1934). Zabývá se vol-
nou a užitou grafikou, vytvořil 
řadu ilustrací populárně na-
učného charakteru s dopravní 
tematikou.
Synem Antonína Suchardy 
mladšího a bratrem Stanislava 
Suchardy a Anny Boudové 
byl akademický sochař Voj-
těch Sucharda (1884 – 1968). 
Nejdříve se vyučil u svého otce. 
V letech 1899 1902 studoval 
Uměleckoprůmyslovou školu 
v Praze. V letech 1905 – 1912 
spolupracoval se svým o sedm-
náct let starším bratrem, mimo 
jiné i na pomníku Palackého v 
Praze. V letech 1907 – 1934 
navrhl a uskutečnil 250 hlavic 
pilířů Svatovítského chrámu 
v Praze. V roce 1919 založil 
loutkovou scénu „Říše loutek“, 
pro kterou vyřezal 350 loutek a 
vypravil 137 her. Věnoval se i 
restaurování plastik (například 
v letech 1938 – 1940 pražskou 
Loretu). V letech 1945 – 1947 
vytvořil návrh na vnější vý-
zdobu ke konci války poško-
zeného Staroměstského orloje. 
Pro orloj vyřezal nové plastiky 
apoštolů. Vojta Sucharda se ve 
své tvorbě lišil od noblesního 

díla svého bratra Stanislava a 
nejvíce navázal na lidové řez-
bářské tradice Podkrkonoší a 
sochařskou a řezbářskou dílnu 
svých předků. 
Dcerou Vojtěcha Suchardy 
byla malířka a grafička Anna 
Podzemná - Suchardová (1909 
– 1996). V letech 1925 – 1932 
studovala na UMPRUM v Pra-
ze, na Academii Julien v Paříži 
( 1933 ) a u prof. Maxe Švabin-
ského na Akademii výtvarných 
umění v Praze (1933 – 1936). 
Byla členkou SVU Mánes a 
tvůrčí skupiny Index. Věno-
vala se malbě, kresbě, grafice, 
keramice, textilu, plakátové, 
známkové tvorbě (více než 
35 let soustavné práce v tomto 
oboru) a realizacím v archi-
tektuře. Její dcerou je malířka, 
grafička a restaurátorka Radana 
Hamsíková (l94l).

Tolik tedy jen stručně a fakto-
graficky o některých členech 
uměleckého rodu Suchardů. 
Je zajímavé a krásné sledovat, 
jak starší generace vycházely z 
místních lidových řezbářských 
tradic a jejich potomci dosáhli 
věhlasu v evropském výtvar-
ném umění.

Miloslav Bařina

Sochařský a řezbářský rod Suchardů z Nové 
Paky

Luneta „Ukolébavka“ od 
Stanislava Suchardy
V letošním roce si připomíná-
me 140. výročí narození a 90. 
výročí úmrtí našeho nejslav-
nějšího rodáka, akademického 
sochaře Stanislava Suchardy.
Právě v pátek 8. září bude v 
16, 30 zahájena výstava jeho 
prací v Suchardově domě. Jeho 
nejslavnějším dílem je jistě po-
mník Palackého v Praze, ale 
my vám představujeme lunetu 
„Ukolébavka“, kterou vytvořil 
v necelých šestadvaceti letech 
(v roce 1892 ) právě když končil 
studium na Akademii výtvarné-
ho umění u J. V. Myslbeka. Za 
toto dílo získal ve vídeňském 

Künstlehrhausu Reichlovu 
cenu, která mu umožnila cestu 
do Itálie, kam se vypravil se 
svým otcem, aby si prohloubil 
dosavadní teoretické znalosti 
především italské renesance. 
Cesta na něj měla ohromný vliv 
a pro svoji osobu tím ukončil 

jednu etapu studování starých 
slohů. Zaujal jej symbolismus 
a secese. Itálie však okouzlila 
oba Suchardy natolik, že si 
právě před 110 lety postavili 
vlastní novorenesanční dům 
v Nové Pace. Vraťme se však 
k naší „Ukolébavce“, která je 
vlastně vzpomínkou na lásku 
rodičů a matčinu obětavost. 
Pravda, především otec na 
„Ukolébavce“ je oděn „rázo-
vitě“ do kroje ve všeslovan-
ském duchu, ale toto dílo však 
předznamenává Suchardovo 
rané období, které později 
směřuje k reliéfu v medailích 
i plaketách neméně lyrických 
a náladových. „Ukolébavku“ 
můžeme na různých místech 
vidět v různém materiálu (sád-

ra, pálená hlína ) v Hořické ga-
lerii ji mají v mramoru. Luneta 
vyšla dokonce i na poštovních 
známkách. Mám tuhle sochu 
rád, dost říká o Suchardech. 
Přijďte se na ni do Suchardova 
domu také podívat. 

Miloslav Bařina 

Na stránkách Achátu budou chybět 
články Josefa Tauchmana
Začátkem srpna nás navždy opustil pan Josef Tauchman, který byl 
velice činorodý v široké oblasti lidského dění. Čtenáře Achátu, 
ale i dalšího regionálního tisku zaujal svoji neúnavnou publikační 
činností. Jeho články měly velice široký záběr od činností Jednoty, 
hasičů, turistů až po další spolky. Byl především zasloužilým 
hasičem a málokdo ví, že napsal publikaci zajímavých příběhů 
ze své hasičské činnosti. 
“Často chodil k nám do muzea a zjišťoval, co je nového, případně 
čím by nám mohl prospět. Velice často s námi spolupracoval při 
instalacích výstav Betlémů. Sám vlastnil Betlém a byl členem 
betlemářského svazu. Známý byl i jako vášnivý sběratel, lze 
říci, že vlastně sbíral cokoli. Jednu jeho sbírku jsme použili při 
vánoční výstavě, kde se prezentoval velkým množstvím vánoč-
ních pohlednic. Jeho činorodost mě fascinovala a mám obavy, 
že se tito lidé vytrácejí,” řekl k úmrtí Josefa Tauchmana ředitel 
muzea Míla Bařina. 
 Čest Vaší památce. 
 Pačáci budou na Vás vzpomínat.
   Redakční rada Achátu



20

Petang (pétangue) je možné vidět ve Francii v každém parku. 
Tento uklidňující balzám na nervy, který  hrají i na plážích v Itálii 
a Španělsku, se dostal i na novopacký Letní stadion. 
“Je to sport pro seniory a krásně si u toho odpočinu”, říká sólista 
opery Národního divadla a velký fanda novopackého basketbalu  
Aleš Hendrych (na snímku).
Snímek Míla Pour

REKONSTRUKCE SÍDLIŠTĚ A NOVÝ CHODNÍK NA VLKOV

Foto Z. Čejka a archiv redakce
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Z HISTORIEZ HISTORIE

Z mého života

Je mi 86 let. (Můj kamarád a 
soused z mládí Ruda Kupka 
mě nabádá, abych napsal své 
vzpomínky na Novou Paku, ty 
radostné i zármutlivé ještě než 
vysoký věk mi proděraví paměť 
a vzpomínky zatemní.
Narodil jsem se v květnu 1920 
v novopackém pivovaře, kde 
můj dědeček z maminčiny 
strany, Antoním Vlačiha, 
byl správcem. Vyrůstal jsem 
v domě svých rodičů v Ko-
menského ulici čp. 398. Byl 
to neobyčejně hezký dům s 
neorenesančními ozdobami a 
balkonem s vysokými, z ka-
mene ručně vytesanými sloupy 
s korintskými hlavicemi. Jeho 
historický obrázek byl otištěn 
v novopackém časopise Achát 
3. března 2000. Dnes ten dům 
v původní podobě již neexis-
tuje. O jeho smutném osudu 
ještě napíši.
Chodil jsem do obecné školy 
a pak do reálky v Nové Pace 
a prožíval tam šťastné mládí. 
Tehdejší okresní město žilo 
bohatým kulturním a spole-
čenským životem, na který 
však trochu padl stín, když 
v třicátých letech republiku 
postihla světová hospodářská 
krize s vysokou nezaměst-
naností. Tehdy se zrodil můj 
zájem o národní hospodářství 
a ekonomii, která se stala mým 
životním povoláním.
Po maturitě na reálce jsem ve 
školním roce 1938/39 absol-
voval abiturientský kurz na 
obchodní akademii v Resslově 
ulici v Praze, kde kdysi vyu-
čoval i pozdější prezident E. 
Beneš, a také jsem složil do-
plňovací maturitu z latiny na 
akademickém gymnáziu Na 
Příkopech v Praze. Pak jsem 
se dal zapsat na právnické fa-
kultě Karlovy univerzity, kde 
se učilo i národní hospodářství. 
Dlouho jsem však nestudoval. 
Již v září 1938 došlo k té ostud-
né mnichovské dohodě, kdy 
proradní naši spojenci Franci a 
Anglie odevzdali naše pohrani-
čí Hitlerovi, který pak v březnu 
1939 přes své sliby, že nemá 

dalších územních nároků, vpa-
dl do Čech a na Moravu a zřídil 
tam německý protektorát. 17. 
listopadu 1939 uspořádali praž-
ští studenti velkou demonstraci 
proti německé okupaci. Němci 
tvrdě zasáhli, několik studentů 
bez rozsudku popravili, udělali 
zátah po studentských kolejích 
a 1200 studentů odvlekli do 
koncentračních táborů. Tomu 
jsem já ušel, přespal jsem teh-
dy u známých na Vinohradech, 
ale můj spolužák z reálky Emil 
Somol vytrpěl v koncentráku 
řadu let.
Němci vysoké školy zavřeli, 
a já musel hledat zaměstnání, 
abych nebyl nasazen do váleč-
ného průmyslu. Útočiště jsem 
našel v ústavu pro hospodářský 
výzkum, kam se se mnou uchý-
lilo několik jiných studentů a 
některé významné osobnosti 
jako Dr. Miloš Stádník, osob-
ní tajemník ministerského 
předsedy generála Eliáše, 
který byl popraven nacisty 
pro podzemní činnosti proti 
okupantům. Ředitelem ústavu 
byl doc. Alois Král, po válce 

V tomto čísle Achátu a v dalších dvou vydáních se setkáte se zajímavou životní cestou packého rodáka JUDr. Jana Šnýdra, 
kterého zavál osud a zvláště komunistický režim do Spojených států, kde několik let působil jako profesor na několika vyso-
kých školách. JUDr. Jan Šnýdr emigroval v roce 1952 a 11. května 2001 byl poctěn čestným občanstvím Nové Paky. 

první československý guvernér 
Mezinárodní banky pro obnovu 
a rozvoj Spojených národů.
Z doby nacistického protekto-
rátu si vzpomínám na dva ho-
chy, tehdy asi dvanáctiletého 
Geralda a asi desetiletého Jiří-
ho Schnabela. Schnabelovi byli 
velmi bohatá židovská rodina v 
Pace. Otec obou hochů Franti-
šek Schnabel včas před Hitle-
rem uprchl, nechal ale v Pace 
svou rozvedenou ženu Ednu 
a oba syny. Paní Ednu tehdy 
chránilo před holokaustem její 
americké občanství, ale Gerald 
a Jiří byli československými a 
pak protektorátními občany. 
Němci je odvlekli do sběrného 
tábora v Praze, odkud cesta 
mohla jít do plynové komory. 
Schnabelovi měli příbuzné 
ve Švýcarsku a ti Geraldovi 
a Jiřímu opatřili švýcarské 
občanství. Tatínek zastupoval 
paní Schnábelovou a žádal, aby 
jejím, nyní švýcarským dětem 
byl povolen odjezd z protek-
torátu. Byl pak předvolán na 
Němci zřízený úřad Judische 
Auswanderungsstelle v Praze. 

Měl jsem starost, co tam nacisti 
s tatínkem udělají, a tak jsem 
jej doprovázel. Nějaký vysoký 
esesák tam na nás křičel, že se 
chováme jako bílí židi, ale pod 
tlakem švýcarského konzulátu 
nakonec dal Schnábelovým ho-
chům povolení k výjezdu.
Doprovázel jsem pak Geralda 
a Jiřího na Wilsonovo nádraží. 
Podle německých předpisů 
měli na kabátech, zelených 
hubertusech, přišity černožlu-
té židovské hvězdy. Cestovat s 
takovým označením bylo tehdy 
nebezpečné, a tak jsem jim ty 
hvězdy potajmu odtrhl. Malý 
Jiří ještě nechápal, v jakém 
nebezpečí byli on i já, a tak mi 
ještě vytkl, že jsem mu natrhl 
ten hubertus. Oba chlapci pak 
šťastně odjeli přes Švýcarsko 
do Ameriky. S paní Schnabe-
lovou jsem se setkal až jako 
emigrant v šedesátých letech v 
Americe. Bydlela s Geraldem 
v nevýstavné newyorské čtvrti 
Brooklynu, v nevelkém, ve 
srovnání s packým obydlím 
Schnabelových, skrovném 
bytě.
Ústav pro hospodářský vý-
zkum němečtí okupanti roku 
1944 zavřeli, a já jsem se 
vyhýbal totálnímu nasazení 
předstíráním nemoci, a čeští 
lékaři mě v tom podporovali. 
Za diktatury se lidé nutně nau-
čí lhát. Když jsem byl nakonec 
předvolán k revizní prohlídce, 
kterou prováděl Němec nebo 
lékař kolaborant, prostě jsem 
z Prahy zmizel a odjel do 
Paky. To bylo už počátkem 
roku 1945. Blesková vítězství 
německých zbraní se již změ-
nila v řadu těžkých porážek 
na sovětské i západní frontě 
a Němce už nezajímalo, kam 
jsem zmizel. V Zlámaninách v 
lese byli tehdy váleční zajatci, 
kterým se podařilo uprchnout z 
německého tábora. Pačáci jim 
říkali partyzáni a nosili jim 
jídlo, já také. Jeden z oněch 
partyzánů říkal, že byl sovět-
ským letcem, a požádal mě, zda 
by se mohl u nás vykoupat, a 
také že si chce prohlédnout 
Hoffmanovu továrnu.

pokračování v dalším čísle
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PŘEDSTAVUJE SE VÁM PŘEDSTAVUJE SE VÁM 

Jaroslav Vašek
NOVOPACKÝ RODÁK – STŘEDO-
ŠKOLSKÝ PROFESOR A ŘEDITEL 
NOVOPACKÉHO GYMNÁZIA A 
STŘEDNÍ PEDAGOGICKÉ ŠKOLY. 

Mluví-li se o rodácích, jsme 
zvyklí na výčet jejich slav-
ných činů a děl, kterými pro-
slavovali nejen sebe, ale i své 
město. Málokdy si ale s tímto 
slovem vybavíme lidi, kteří za-
světili celý život práci , která 
takovéto výstupy nemá. Ale 
ohlédneme-li se a zamyslíme, 
zjistíme, že i u takovýchto lidí 
lze výsledky jejich dlouholeté 
neviditelné práce registrovat. U 
Jaroslava Vaška to jsou stovky 
a stovky studentů, které učil, 
vychovával a přenášel na ně i 
část své velké duše. Byl jedním 
z osobností novopackého Gym-
názia, jejichž jméno je určitě 
napadne, budou-li vzpomínat 
na studia na tomto ústavu.

V podstatě celou svou profesní 
kariéru prožil na Novopackém 
Gymnáziu, kde po studiích, 
základní vojenské službě a ně-
kolika, v tehdejší době přidě-
lovaných, pracovištích působil 
od roku 1967 jako profesor ma-
tematiky a deskriptivní geome-
trie. V roce 1990 byl jmenován 
ředitelem Gymnázia a Střední 
pedagogické školy a tuto funkci 
vykonával do roku 2002, kdy 
ho poprvé zradilo srdce a on 
musel předčasně odejít do in-
validního důchodu.
Své nechtěné odloučení od 
milované školy velmi těžce 
nesl, a tak se snažil se alespoň 
formou působení ve Školském 
výboru MěÚ v Nové Pace a 
Školské radě při ZŠ v Husit-
ské ulici předat ostatním své 
bohaté zkušenosti alespoň 
tímto způsobem a “svému” 
školství nějak pomoci, v čemž 
mu zabránila náhlá smrt, která 
ho zastihla v jeho nedožitých 
65 letech.

Při sestavování tohoto krátké-
ho životopisu, který jsme se 
snažili v kostce zmapovat, se 
nám shodou náhod dostal do 
ruky i jeho kádrový posudek 
ze sedmdesátých let. Kromě 
mnoha zajímavých formulací 
o jeho životě “v zajetí pravi-

cových názorů a netřídním po-
mýleném pohledu na tehdejší 
politickou situaci” jsme v něm 
našli i taková slova, jako: 
svědomitý, korektní, skromný 
a obětavý. Ano, tato slova z 
tehdejšího posudku pro jeho 
charakteristiku teď použijeme. 
Byl to člověk nadmíru skrom-
ný, obětavý, korektní a hlavně 
byl spravedlivý. Své názory 
a přesvědčení nikdy neměnil. 
Takových lidí není mnoho, a 
právě proto stojí za to na ně 
vzpomenout. 

Bývali studenti Gymnázia 
v Nové Pace

Na počátku prázdnin nás za-
stihla smutná zpráva, že dne 4. 
července 2006 navždy odešel 
náš bývalý kolega a dlouhole-
tý ředitel školy, pan Jaroslav 
VAŠEK.
Všichni jsme ho znali jako 
odborníka, a přitom člověka 
dobrosrdečného, mírného a 
přátelského, který vždy ochot-
ně a obětavě pomáhal nejen 
kolegům v práci, ale i svým 
přátelům a známým.

V naší škole působil téměř 
po celou dobu své profesní 
kariéry, vyučoval matematiku 
a deskriptivní geometrii, absol-
voval řadu výcvikových kurzů 
jako instruktor lyžování.
V letech 1990 – 2002 pracoval 
ve funkci ředitele školy.
Jeho jméno tak navždy zůstane 
zapsáno do historie naší školy, 
do srdcí desítek kolegů a stovek 
žáků.
 Ředitelství a kolektiv zaměst-

nanců Gymnázia a Střední 
odborné školy pedagogické, 

Nová Paka

 Začátkem července nás všech-
ny překvapila velmi smutná 
zpráva. Nikdo z nás nechtěl 
uvěřit tomu, že navždy odešel z 
plné práce a elánu pan Jaroslav 
Vašek. Pro některé Jaroslav 
Vašek – pro ty nejbližší hezky 
a krátce Jarda. Vzpomínejme 
na jeho životní etapu středo-
školského profesora, později 
ředitele Gymnázia v Nové 
Pace. Mnozí jsme se s ním 
setkávali služebně, pracovně, 
kamarádsky i lidsky. Patřila k 
němu vždy pohoda, porozumě-
ní, klid i snaha problémy řešit 
i vyřešit. Nepamatuji se, že by 
někdy někoho zklamal nebo 
zarmoutil. Dále budeme sle-
dovat jeho pracovní nasazení 
v posledním období jeho živo-
ta. Jednak pracoval jako člen 
Školského výboru MěÚ v Nové 
Pace a dále jako člen Školské 
rady při ZŠ v Husitské ulici v 
Nové Pace. Při práci uplatňoval 
své velmi bohaté zkušenosti ze 
školství v oblasti řídící i orga-
nizační. Vzpomínáme rádi na 
jeho trefné reakce na různé 
problémy, z nichž čišel jasný 
způsob řešení, který šel přímo-
čaře k podstatě. Měl úžasný cit 
pro řešení věcí. Účastnil se ak-
tivně plnění úkolů ve Školské 
radě a navrhoval různá řešení. 
Bude nám velice scházet jeho 
rozvaha, cit a rady pro nás 
všechny.
Jarda byl osobností, kterou 
jsme respektovali, a je skuteč-
ně nenahraditelný. Bude nám 
velmi scházet možnost se s ním 
poradit a vyslechnout jeho vy-
tříbený názor na věci.
Milý Jardo. Moc a moc Ti za 
všechno děkujeme. Zůstáváš 
stále v našich vzpomínkách . 
Čest Tvé památce.

 Za město Josef Tůma – 
předseda Školského výboru.
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Beseda s Vítězslavou Klimtovou
o pohádkových skřítcích a nejen o nich
ve čtvrtek 14. září 2006 od 17,30 hod. autogramiáda v Kar-
melitánském knihkupectví a od 18 hod. beseda na malém sále 
MKS v Nové Pace
Milé děti a rodiče, všichni, kdo máte rádi pohádkovou říši, přiďte si 
poslechnout vyprávění o skřítku Drnovcovi, jeho kamarádce Ho-
lubince a o všech dalších bytostech z pohádkové říše i z říše lidí. 
A že máte doma také svého skřítka? Tak jej nakreslete a výkres 
přineste na setkání s paní Vítězslavou Klimtovou do Městského 
kulturního střediska. Autorka knih O statečném skřítku Drnov-
covi, Bukvínkova kouzelná píšťalka, Obyčejný skřítek vylosuje 
jejich výherce!
Vítězslava Klimtová (1941), přední česká ilustrátorka a spiso-
vatelka , vystudovala uměleckou školu v Jablonci nad Nisou. V 
současné době žije střídavě v Praze a ve Španělsku. Je zaklada-
telkou obecně prospěšné společnosti Pohádková země a autorka 
projektu Národ sobě. V posledních patnácti letech uspořádala 
120 výstav v České republice i v zahraničí na téma pohádkových 
bytostí. Je autorkou patnácti knih, z nichž většina se dočkala až 
deseti opakovaných vydání.
O své tvorbě řekla:
“Všimněte si, že když někdy vzniká něco, co vyvolává příznivou 
odezvu nebo co zůstává lidem v srdci, je to většinou velice jed-
noduché a prosté; není v tom žádná póza, žádná pompa, není to 
nesrozumitelné, je to jednoduchoučké a neokázalé. A u takových 
věcí brzy poznáte, jak se vám vrací to, co jste do nich vložili. Při-
šlo za mnou hodně lidí, i lidí majetných, stokrát, možná tisíckrát 
majetnějších než jsem já, a záviděli mi. Já si totiž vymalovávám, 
vypisuji a vybásňuji svět, který nelze koupit, který ale mohu roz-
dat. Dávám jej, a to je to nejlepší, co si mohu užít, protože ten, 
kdo dává, ten dostává. Řekněte, je něco krásnějšího než stvořit 
svůj vlastní svět a pak jej dát těm ostatním?”

Na setkání Vás zve Městské kulturní středisko
a Karmelitánské nakladatelství

Karmelitánské knihkupectví, 
F. Procházky 101, Nová Paka /v pøízemí MKS/
e-mail: nova.paka@kna.cz, tel.: 493 721 967 

Doporučujeme knihy:

Hana Parkanová -Whitton: Jak si vypěstovat na 
anglické zahrádce českého trpaslíka 
Autorka zábavně popisuje, jak krůček po krůčku probíhalo její 
sžívání s anglickým prostředím, kam se ve svých devětačtyřiceti 
provdala. Čtenář se dočte o všech typických anglických tradicích 
a zvyklostech, které autorku navzdory její jazykové vybavenosti 
a zkušenostem zaskočily či šokovaly - počínaje svatbou, hledá-
ním a zařizováním domu přes návštěvu kadeřníka až po činnost 
v oblíbených charitativních spolcích. Díky jejímu postřehu a 
smyslu pro humor tak můžeme prožít nevšední situace a poznat 
pozoruhodné lidi i prostředí. Zároveň nabízíme další knihu Hany 
Parkanové-Whitton: Jak se po anglicku vytratit v Anglii, která 
vypráví o dalším sžívání Hany a Paula s půvabným a harmonic-
kým Oxfordskem.

Jaroslav Pavlíček: Trosečníkem v drsné přírodě
Autor, který prošel za 41 dní Grónsko a postavil v roce 1989 čes-
kou polární stanici na ostrově Nelson v Antarktidě, je odborníkem 
na přežití v extrémních podmínkách. V Karmelitánském nakla-
datelství vydal knihu, která je souhrnem, jak přežít v extrémních 
podmínkách nebo na neznámém odlehlém místě.
M. Lajdar: Tajemné stezky Český ráj
Kniha o historii a krásách Českého ráje, pověsti a dávno zapo-
menuté historické události, to jsou střípky z ohromné mozaiky 
zajímavostí, jakými se může pochlubit jen málokterý region, 
nejen v Evropě, ale i ve světě. Knížka vám může být inspirací 
k výletům. 

Těšíme se na Vaši návštěvu!

VÝLEP PLAKÁTŮ
Výlep plakátů je prováděn v katastru města Nové Paky na 16 
výlepových plochách a je prováděn pravidelně každou středu.
Je možné sjednání expresního výlepu do 24 hodin s přirážkou 
100 %, nejméně však v částce 250,- Kč.
 
V objednávce uveďte termín, délku výlepu a rozměr plakátu.
Plakáty určené k výlepu zasílejte na adresu:

MKS Nová Paka, F. F. Procházky 101, 509 01 NOVÁ PAKA, 
tel./fax: 493 721 928

Výlep provádí pan Podzimek, tel. 603 542 350
Ceník je platný od 1.9. 2006 

A4 / 
20 x30cm

A3 / 
20x42cm 

A2 / 
42x60cm

A1 / 
60x85cm

A0/ 
85x180cm

KULTURNÍ A SPORTOVNÍ AKCE

1 
TÝDEN 15,- Kč 20,- Kč 30,- Kč 45,- Kč 65,- Kč

2 
TÝDNY 25,- Kč 35,- Kč 50,- Kč 80,- Kč 110,- Kč

3 
TÝDNY 35,- Kč 50,- Kč 75,- Kč 110,- Kč 170,- Kč

KOMERČNÍ ÚČELY, REKLAMA, OSTATNÍ

1 
TÝDEN 25,- Kč 25,- Kč 40,- Kč 55,- Kč 75,- Kč

2 
TÝDNY 35,- Kč 40,- Kč 55,- Kč 85,- Kč 120,- Kč

3 
TÝDNY 45,- Kč 60,- Kč 80,- Kč 120,- Kč 180,- Kč
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STARÁ PAKA
Nádražní 111

BLÁZNIVÉ CROSS COUNTRY 2006
Rok s rokem se sešel a my, členové Velocipéd klubu Nová Paka, 
jsme pro Vás připravili další ročník poměrně drsného MTB zá-
vodu BLÁZNIVÉ CROSS COUNTRY, který se letos uskuteční 
v sobotu 7. října 2006 v Nové Pace. Na trasách 34 km a 51 km 
se oproti loňskému ročníku nic nezměnilo, takže mnozí z Vás už 
vědí, co je čeká, a nemůže je nic překvapit.
Do 7. října zbývá ještě trochu času na trénink a doladění formy. 
Trasa je celoročně značena žlutými terčíky, startuje se u atle-
tického stadionu, kde je i cíl závodu. Zde také v sobotu 9. září 
2006 odstartuje v 10 hodin organizovaná vyjížďka po trasách 34 
km a 51 km. Doufáme, že se sejdeme v hojném počtu. V případě 
silného deště přesouváme tuto akci na neděli 10. září 2006, místo 
a čas zůstávají nezměněny.
Novinkou letošního ročníku BCC jsou vložené dětské závody, 
které jsme si dovolili nazvat REJOICE GEMINI BIKE MARA-
TON. Okolo atletického stadionu, nad dětským městským parkem 
a přes Jírovy sady povede 1 km dlouhý okruh, který děti ve věku 
7-9 let budou absolvovat třikrát, zatímco 10 až 13 letí bikeři si 
dají dvojnásobný počet kol.
Možná trochu zklameme příznivce duatlonu, neboť terénní duat-
lon o Novopacký pohár už není součástí letošního ročníku BCC. 
Triatlonový oddíl, se kterým jsme při organizaci tohoto závodu 
spolupracovali, rozhodl, že z důvodu malého počtu zúčastňova-
ných závodníků nebude tato akce dále pokračovat. Přesto věříme, 
že na nás tito borci nezanevřou a přijedou si zazávodit k nám do 
Paky alespoň na biku. Nevěšte hlavu a trénujte na zimní trojboj, 
který je plánován na sobotu 27. ledna 2007.
Více informací v prodejně FANZY SPORT na náměstí v 
Nové Pace nebo na internetové adrese www.velocipedklub-
-klub.web.wo.cz.
Těšíme se na Vás na startu 2. ročníku Bláznivého Gross country 
v sobotu 7. října 2006.

Pedálu zdar! B+Š

Zemní práce zahájily rekonstrukci 
letního stadionu
Minulý týden pracovníci stavební společnosti OBIS, která je 
subdodavatelem rekonstrukce novopackého Letního stadionu, 
zahájily se svojí těžkou technikou zemní práce. Po likvidaci 
velké části plotu odkryli škvárový povrch a další zeminu z pů-
vodní čtyř proudového oválu dráhy. Ovál bude rozšířen, podobně 
jako je již nyní u rovinky před budovou, na šest drah a na závěr 
pokryt, spolu s rozběžištěm pro skok vysoký, umělohmotným 
povrchem. Tento povrch, který dnes pokrývá atletický ovál u 
většiny druholigových týmů, tak vyřeší problémy, které stadion 
měl s téměř padesát let starým škvárovým povrchem dráhy. Ten 
nejenže po deštích nebyl propustný, ale vzhledem k závislosti na 
počasí zkracoval neúměrně atletickou sezónu. Zatímco v současné 
době, až na výjimky, nemají pačtí atleti možnost na “škváře” 
pořádat ani soutěže 2. ligy, jejímiž jsou muži i ženy účastníky, 
umělohmotný povrch umožní na Letním stadionu pořádat atletické 
soutěže na nejvyšší úrovni. 
Investorem celé rekonstrukce je novopacká Tělocvičná jednota 
Sokol, která získala finance na tuto rekonstrukci z Ministerstva 
školství a tělovýchovy a z městské kasy. Dotace na tuto stavbu 
bohužel neumožní úplnou kompletaci rekonstrukce, ale zajistí 
to nejdůležitější, což je umělohmotný povrch šestiproudového 
oválu, který umožní nejen kvalitní trénink atletů, ale i využívání 
pro tělesnou výchovu škol. Tělocvičná jednota Sokol proto musí 
ještě získat další finance na úplnou kompletaci, která by se měla 
uskutečnit na jaře příštího roku. Umělohmotný povrch oválu bude 
dokončen do poloviny října, a tak atleti, ale i žáci novopackých 
škol, kteří stadion v hodinách tělesné výchovy hojně využívají, 
se budou moci na této dráze již za dva měsíce proběhnout. 

Míla Pour
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Již potřetí v historii mateřských 
škol proběhl na letním stadionu 
Lehkoatletický čtyřboj pořá-
daný mateřskými školami ve 
spolupráci s novopackým Atle-
tickým oddílem. Zápolili mezi 
sebou závodníci a závodnice z 
1. a 2. mateřské školy, ze staro-
packé mateřské školy a přijely i 

děti z Pecky. Akce se konala v 
pátek 26. května a to se všemi 
rituály,které k takovým závo-
dům patří: průvod s vlajkou 
kolem stadionu, vztyčování 
vlajky, závěrečné vyhodnocení 
a vyhlášení vítězů s předáním 
medailí. Z počátku přítomné 
napínalo počasí, vypadalo to, 

že každou chvíli začne pršet, 
ale po zahájení závodů se 
umoudřilo. Chlapci a děvčata 
soutěžili ve sprintu na 40 m, 
v hodu do dálky kriketovým 
míčkem, ve skoku do dálky a 
ve vytrvalostním běhu na 300 
m. Ve výsledcích se projevily 
jak vrozené schopnosti dětí, tak 
i natrénovaná technika.
V celkovém hodnocení zví-
tězila a putovní pohár získala 
1. mateřská škola na sídlišti, 
druhá v pořadí se umístila ma-
teřská škola ze Staré Paky, na 

NOVOPACKÁ 
ELEKTRA

NABÍZÍME
SERVIS: domácí spotřebiče mimo chlazení
MONTÁŽ: antény, satelity, pozemní digitální vysílání
PRODEJ: klasická elektra, foto, kamery, 
  zahradní technika vč. nářadí
SPLÁTKY: jednodušeji to už nejde
AKCE: VESTAVNÉ SPOTŘEBIČE – sleva
  14% - 45% - k vidění i na prodejně
  LUSTRY – sleva 30% na 52 ks

NA VEŠKERÉ SPOTŘEBIČE ZAKOUPENÉ U NÁS 
ZAJIŠTUJEME SERVIS PO CELOU DOBU JEJICH 
ŽIVOTNOSTI

TEL.: 493 72 11 18 , E-mail:elektra@autochladnicky.cz

Základní umělecká škola Nová Paka, Masarykovo náměstí 1

Přijímací talentové zkoušky
pro hudební, taneční a výtvarný obor ZUŠ

pro všechny děti, které mají chuť, zájem a vlohy
(přítomnost rodičů nutná!)

4. - 27. 9. 2006 od 14 do 16.00 hodin
informace v kanceláři školy každý den 8:00 – 15:00

tel. 493 722 546

Hudební obor (od 5 let)
hra na kytaru, housle, violu, klavír, el. klávesové nástroje 

(keyboard),
 klasické varhany, zpěv, zobc. flétnu, příč. flétnu, klarinet,

trubku, akordeon, 
bicí nástroje, elektrickou kytaru (od 10 let) a baskytaru (od 14 

let).

Taneční obor (od 5 let)
klasický, scénický, moderní a lidový tanec

taneční průprava a praxe

Výtvarný obor (od 6 let)
1) kresba, malba, grafika, modelování a keramika

2) užitá tvorba a dekorativní činnosti, batikování, malba na 
sklo, hedvábí, práce s přírodními materiály a drátování,...

Mgr. Dagmar Kuchařová, ředitelka ZUŠ

třetím místě 2. mateřská škola a 
čtvrtá mateřská škola z Pecky.
Celé zápolení provázela skvělá 
sportovní atmosféra, fandění a 
povzbuzování dětí učitelkami 
a přítomnými rodiči i vlídné 
vedení malých sportovců čle-
ny Atletického oddílu a panem 
starostou Coganem.
Co říci na závěr? Jen to, že se 
3. lehkoatletická olympiáda 
mateřských škol Novopacka 
vydařila a že takovou akci je 
třeba za rok opakovat.
Za 1. MtŠ na sídlišti 

Naďa Pavlíčková, uč. 

Snímek Dr. M. Poura ukazuje práce na letním stadioně, který 
budou využívat po rekonstrukci i packé školy.
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Z NOVOPACKÉHO SPORTUZ NOVOPACKÉHO SPORTU

Sportování malých 
dětí
Novopačtí sokolíci mají za se-
bou další větší běžecký závod. 
31. ročník Běhu lužanskými 
hvozdy se uskutečnil v sobo-
tu 24. června v Lužanech. Po 
Staropackém krosu 22. dubna 
to byl druhý v sérii dětských 
běžeckých závodů, na který se 
předškolní děti připravovaly. 
Přes zimu svědomitě trénova-
ly v sokolovně a před závody 
absolvovaly tréninky venku na 
Letním stadionu. Vyzkoušely 
si průpravu hromadných startů 
i nácvik běhu v terénu. 
Ve Staré Pace byl hromadný 
start závodu na 50 m dětí na-
rozených v roce 2002 a mlad-
ších. Na startu bylo 37 dětí, 
chlapci i dívky dohromady. 
Z toho bylo 12 novopackých 
sokolíků. Zvítězil novopacký 
Michal Kučera, ročník 2002. 
Druhý byl Jakub Fejfar ze 
Staré Paky, ročník 2002 a třetí 
Magda Fejfarová, taktéž Stará 
Paka a ročník 2002.
Naproti tomu v Lužanech běžel 
každý ročník zvlášť. Navíc zde 
byl zorganizován i štafetový 
běh rodičů s dětmi. Děti na-
rozené do roku 2000 běželi 50 
m a rodiče, resp. muži 500 m, 
ženy 400 m. V jednotlivcích se 
z Nové Paky nejlépe umístila 
Pavla Křížová, a to na třetím 
místě v běhu na 150 m v čase 
0:42,5 s v kategorii 2000 a 
taktéž Jan Cogan v běhu na 80 
m v čase 0:39,4 s v kategorii 
2003. 
Kromě toho 28. června uspo-
řádali novopačtí Sokolové na 
Letním stadionu v Nové Pace 
Olympiádu pro děti. V rámci 
ní soutěžily děti od jednoho do 
sedmi let v těchto disciplínách: 
v běhu na 40 m, ve skoku dale-
kém, v hodu míčkem a v běhu 
na 400 m (pro ročník 2004-
2005 byla trať zkrácena na 100 
m). Olympiády se zúčastnilo 
celkem 29 dětí ve čtyřech kate-
goriích. V kategorii 1 – ročník 
2004-2005 si nejlépe vedl To-
máš Dytrych, když vyhrál skok 
daleký (0,65 m), hod míčkem 
(3,99 m) a běh na 100 m (50,4 
s). V běhu na 40 m skončil třetí 
(25,6 s). V kategorii 2 – ročník 

2003 nasbíral nejvíce medailí 
Matěj Vik, který vyhrál 40 m 
(14,0 s), hod míčkem (3,94 
m) a v dálce skončil třetí 
(0,71 m). Kategorii 3 – ročník 
2001-2002 ovládl Michal Ku-
čera, který vyhrál 40 m (9,1 
s), dálku (1,92 m) a v hodu 
míčkem byl druhý (8,34 m) za 
Jakubem Řeháčkem (12,76 m). 
V nejstarší, ač nejméně početné 
kategorii 4 – ročník 1999-2000 
dominoval Michal Šnajdr, kte-
rému vítězství uniklo pouze v 
běhu na 40 m, kde skončil 
druhý (8,1 s) za Martinou 
Kobrlovou (7,6 s). Jinak skok 
daleký (2,47 m), hod míčkem 
(21,55 m) a 400 m (1:47,4 s) 
vyhrál. Během Olympiády se 
vyskytly občas přeháňky. To 
ale děti neodradilo a odměnou 
jim bylo slavnostní vyhlášení 
včetně sladkých medailí a poté 
společné opékání vuřtů. 
Tím ale jejich sportování ne-
končí. Děti čekají další závody 
v řadě. Věříme, že je sportování 
bude bavit a že do budoucna 
posílí řady novopackých atletů. 
Rádi bychom, aby se vytvořil 
oddíl těch nejmenších, kteří 
budou pravidelně trénovat. 
Zde jsou pro informaci běžec-
ké závody v okolí, kterých se 
mohou děti do konce roku 2006 
zúčastnit:
Posvícenský koláč – 16. září, 
Studenec
Lízátkový běh – 23. září, 
Jilemnice
Benešovská osmička – 30. 
září, Benešov u Semil
Lázeňský kros – 2. října, Láz-
ně Bělohrad

Sportovně střelecký klub Nová Paka
Integrovaná střední škola, Kumburská 846, 509 01 Nová 

Paka
  P r o p o z i c e

  veřejné střelecké soutěže 
  z malorážky
Pořadatel:  Sportovně střelecký klub Nová Paka,  
  www.ssknovapaka.cz
Datum konání: sobota 23. září 2006 od 9.00 hod.
Místo:  střelnice “Sopka” Nová Paka 
  (naproti benzinové pumpě v lese)
Disciplína:  LM 30 (“neomezený” počet nástřelných 
  a 30 soutěžních ran vleže 
  na vzdálenost 50m)
Podmínky 
účasti:  soutěž je určena pro všechny
  zájemce o sportovní střelbu především 
  z řad veřejnosti od 15-ti let věku
Kategorie: organizovaní střelci
  neorganizovaní střelci
Střelivo: zajistí pořadatel
Zbraně: zajistí pořadatel
Ředitel soutěže: Vladimír Zapadlo
Rozhodčí: Václav Hanzl, Zdeněk Dix 
Ceny:  prvních pět v každé kategorii věcné ceny
Občerstvení: bude možné zakoupit na střelnici
Startovné: 40,- Kč 
Ostatní: střelnice je vybavena posuvnými stavy  
  (10ks), podložkami (deky) a dalekohledy
Zveme všechny zájemce o sportovní střelbu.
  Sportu zdar, sportovní střelbě zvlášť

Přespolní běh lyžařů struhy 
2003 – 8. října, Turnov
Běh městem Hradec Krá-
lové - 17. listopadu, Hradec 
Králové 
Mikulášský běh – 26. listopa-
du 2006, Pardubice
Mikulášský běh – 4. prosince 
2006, Brada u Jičína

Martina Coganová

Petr Soukup osmý 
na mistrovství světa 
v duatlonu
Novopacký triatlonista Petr 
Soukup se umístil na nedáv-
ném mistrovství světa juniorů v 
duatlonu pořádaném v Kanadě 
na pěkném osmém místě. Ve 
dvou bězích (5 km a 2,5 km) 
a jízdě na kole (20 km) zaostal 
za vítězem Steve Duplinskym z 
USA necelé dvě minuty. 
Petr Soukup se držel ve druhé 
skupince a do prvého depa 
přiběhl na 13. místě. Na kole 
absolvovali startující ve třech 
okruzích dvacet kilometrů. 
“Na kole jsem zajel pátý nej-
lepší čas (33:52) – 24 sekund 
za nejlepším cyklistou. Posled-
ních 2,5 km běhu, běžených v 
jednom okruhu jsem vydal ze 
sebe vše a “šel do bezvědomí”. 
Dosáhl jsem desátého nejlepší-
ho času 8:47.“

-po-
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Jubilejní „Studénka Cup“
Nohejbalový turnaj dvojic „Studénka Cup“, známý i pod názvem 
„Helvetia Cup“ se hrál v malé vesnici u Nové Paky již popatnácté! 
Po tropických vedrech přišlo „období dešťů“, a tak sobotní ráno 
provázené vytrvalým deštěm a pohled na hřiště pokryté kalužemi 
podsouvaly i největším optimistům otázku, zda se vůbec bude moci 
hrát. Pořadatelé i hráči dali hlavy dohromady a vzápětí se rozjeli 
pro nářadí – větší i menší deštníky, igelitové plachty – a pustili se 
do práce. Kdo neviděl, neuvěří! Hrací plochu i okolí se podařilo 
zprovoznit pouze s patnáctiminutovým zpožděním! Turnaj, na 
který se většina hráčů připravuje na „svém“ hřišti od jara do pod-
zimu a který je vyvrcholením jejich celoročního úsilí, mohl začít.
Deset vybraných dvojic hrálo nejprve ve dvou skupinách systé-
mem každý s každým, tentokrát na dva vítězné sety. Dva první 
týmy postoupily do semifinále, ostatní si zahrály o umístění. 
Všichni zaslouží uznání i pochvalu. Srdnatě bojovali nejen se 
soupeři, ale i záludnostmi namočeného povrchu hřiště. První 
skupinu vyhráli Roman Vik s Jaroslavem Stránským těsně před 
mladými, novými účastníky turnaje – Tomášem Tauchmanem a 
Milošem Bujárkem. Až třetí místo v této skupině zbylo na loňské 
a předloňské vítěze Petra Kristiana s Radkem Šimkem.
Druhou skupinou prošli bez zaváhání Miloš a Lukáš (otec a syn) 
Jislovi a z druhého místa ještě postoupili loňští finalisté Martin 
Bajer, Miloš Fajfer.
Semifinálové boje přinesly nejen kvalitní sportovní výkony, ale 
i maximální snahu o vítězství. V prvním semifinálovém utkání 
vítězili R. Vik s J. Stránským nad M. Bajerem a M. Fajferem 2:
0 (10:5, 10:9). Stejným výsledkem skončilo i druhé semifinále 
– dvojice T. Tauchman, M. Bujárek v něm porazila M. a L. Jislovy 
po setech 10:7, 10:6. Utkání o 3. místo (poražení semifinalisté) 
skončilo vítězstvím M. Bajera, M. Fajfera nad M. a L. Jislovými 
v poměru 2:0 (10:6, 10:9).
Ve finále podali svůj nejlepší výkon v turnaji R. Vik s J. Strán-
ským. R. Vik hrál téměř bezchybně v poli, J. Stránský tvrdě zasa-
hoval na síti. Jejich soupeři T. Tauchman, M. Bujárek se snažili, 

ale soupeř byl lepší a zvítězil 2:0 (sety 10:4, 10:6). Vyhlášení vý-
sledků a hodnocení proběhlo opět v prostorách Kulturního domu 
ve Studénce v rámci společenského večera. Nechybělo pivečko, 
vínečko, klobásy, grilované maso a další, které s úsměvem, tak 
jako po celý den, nabízely Věra Šmiková, Erika Šmiková, Pavla 
Andrlová a Iveta Machová. František Koloc opět prokázal cit 
pro práci s pochoutkami upravenými na grilu – maso výborně 
naložil Martin Bajer. 
Ředitel turnaje František Vitoch poděkoval i všem, kteří nějakým 
způsobem přispěli k hladkému průběhu, perfektní organizaci a 
zasloužili se o „všestrannou spokojenost“: firmám Vaja – zahradní 
technika, AKU – Vávra, R. T. MONT (R. Tůma), MAX, hostinec 
Helvetia; Věře Machové za fotodokumentaci, hokejistům BK N. 
Paka za zapůjčení velkého stanu. Mimořádné uznání zaslouží 
Martin Andrle, který letos poprvé nehrál, ale o to více „pracoval“ 
na organizaci celé akce a nevadily mu ani berle (je po operaci 
nohy)! K příjemné atmosféře přispěl svými melodiemi muzikant 
Milan Stoupa.
15. ročník je již minulostí. Přes nepřízeň počasí zanechal příjemné 
vzpomínky u všech, kteří se jej nějakým způsobem zúčastnili. 
Těší, že přitahuje i mladé, kteří se k němu nejen hlásí, ale pomáhají 
jej i připravovat. O jeho budoucnost, věřím, nemusí být obavy! 
Na shledanou za rok!
Pro úplnost – Konečné výsledky 15. ročníku:
   1. Roman Vik, Jaroslav Stránský
   2. Tomáš Tauchman, Miloš Bujárek
   3. Martin Bajer, Miloš Fajfer
   4. Miloš Jisl, Lukáš Jisl
   5. Petr Kristián, Radek Šimek
   6. Radek Horák, Marek Haman
   7. Roman Malínský, Pavel Valenta
   8. Radek Mach, Pavel Šmika
   9. Tomáš Vintr, Martin Brendl
 10. Pavel Fajfer, Roman Tůma

Mgr. František Vitoch
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BASKETBALBASKETBAL

Do prvého kola Českého bas-
ketbalového poháru mužů, kte-
rý odstartuje ještě před startem 
3. ligy již 28. září, naskakuje 
všech sedm třetiligových týmů 
z východočeské oblasti. Bohu-
žel po sestupu v předcházející 
sezóně béčka BK Pardubice z 
2. ligy, již vyšší soutěž, a to 
nejvyšší soutěž Česka Mattoni 
NBL, hraje pouze tým BK Par-
dubice. Ten vzhledem ke své-
mu loňskému umístění zahajuje 
Český pohár až 3. kolem. 
Jičínští basketbalisté musí 
v prvém kole vycestovat do 
Ústí n. L., kde se střetnou s 
tamní zálohou prvoligového 
BK, pačtí sokolové přivítají 
na novopacké palubovce tým 
Bohemia Poděbrady, se kterým 
loni ve třetiligových utkáních 
doma prohráli a naopak v 
Poděbradech zvítězili. Svitavy 

Do prvého kola Českého basketbalového poháru mužů jde z oblasti sedm týmů

Ženy absolvovaly letní atletickou přípravu

očekávají na své palubovce dal-
ší tým z východních Čech, a to 
pardubickou Teslu. Nováčka 3. 
ligy, celek Loko Trutnov pro-
věří výborná záloha nejlepšího 
českého klubu ČEZ Nymburk. 
Poslední dvojici z naší oblasti 
tvoří Dvůr Králové n. L., který 
se doma utká s BK Pardubice 
B. 

V případě vítězství v prvém 
kole by se ve druhém kole 30. 
října utkali sokolové z Nové 
Paky doma s exligovým týmem 
Sadské a jičínští basketbalisté, 
rovněž v domácím prostředí, s 
loňským vítězem naší skupiny 
3. ligy, a současným účastní-
kem 2. ligy, Sokolem Praž-
ským. Na vítěze derby utkání 

Pardubického kraje Svitavy 
– Tesla čeká v jejich prostředí 
stálý účastník 2. ligy BC Kolín. 
Do Krakonošova města by si 
o postup přijeli zahrát basket-
balisté z Blanska a k vítězi z 
duelu Dvora Králové n.L. a BK 
Pardubice B přijede tým Jindři-
chova Hradce Králové.

Basketbalový pohár 
žen 
Ve XII. ročníku Českého pohá-
ru žen nastupují do 1. kola tři 
třetiligové týmy. Dvě družstva 
- L. BEAS pharm Trutnov B 
a BK Studánka Pardubice jsou 
nováčkem v této třetí nejvyšší 
soutěži Česka. Třetím týmem 
je SŠB Pardubice, který si loni 
vyzkoušel 2. ligu, ale bohužel 
neuspěl. V prvním kole 28.9. 
basketbalistky Studánky při-
vítají pražský Prosek a béčko 
Trutnova poměří doma své síly 
se SŠB Pardubice. Ve 2. kole, 
které odstartuje 30. září, posílá 
los druholigové novopacké so-
kolky na severní Moravu, kde 
se utkají s vítězem utkání prvé-
ho kola, který vzejde z dvojice 
Loko Krnov a SBŠ Ostrava. V 
případě vítězství by se potom 
mohly utkat 6. prosince ve 3. 
kole s Kolínem, ovšem ten by 
musel ve 2. kole porazit vítěze 
z utkání Univerzita Brno - BC 
Orlová. Ve 3. kole přistupují 
do ČP rovněž hradecké sokol-
ky. Ty pojedou, dle výsledků 
prvních dvou kol, do Bran-
dýsa, Kladna nebo Kralup. 
Nejúspěšnější východočeský 
tým, trutnovské basketbalist-
ky, které skončily v loňské se-
zóně 1. ligy na 3. místě, bude 
přilosován do rozběhnutého 
Českého poháru až ve 4. kole. 
V případě vítězství Studánky 
Pardubice v 1. kole přivítají 
doma pardubické basketbalist-
ky ve 2. kole druholigový tým 
PEML Ústí n.L. a jeden za 
dvou celků z utkání Trutnov 
– SŠB Pardubice pozve na 
svoji palubovku druholigový 
celek z Libochovic. 

Los krajského přeboru
Basketbalová béčka Nové Paky 
a Hořic budou hrát v letošní 
sezóně 2006-2007 podobně 
jako loni v krajském přeboru 
Královéhradeckého kraje. 
Soutěžit mezi sebou bude osm 
celků rozdělených do dvojic. 
Po základní části odehrané 
dvoukolově systémem každý 
s každým, postoupí první čtyři 
družstva do oblastního přebo-
ru, kde budou pokračovat se 
započítávanými výsledky z 
utkání mezi sebou v dalších 
zápasech s nejlepšími čtyřmi 
družstvy Pardubického kraje. 
Vítěz tohoto oblastního přebo-
ru postoupí do Východočeské 
basketbalové ligy 2007-2008. 
Družstva umístěná v kraj-
ských přeborech na 5. – 8 
místě budou hrát obdobným 
způsobem oblastní soutěž. 
Rozdělení týmů do dvojic: 
Turnov – Jilemnice, Hořice B 
– Nová Paka B, Týniště - Nový 
Bydžov, Náchod B – Vamberk.
Rozlosování první poloviny 
základní části: 1. kolo – 30. 
9. Turnov – Jilemnice, Týniště 
–Náchod B, N. Bydžov - Vam-
berk, 1. 10. Týniště – Vamberk, 
N. Bydžov – Náchod B, 2. kolo 

– 7. 10. Náchod B – Vamberk, 
Turnov -Hořice B, Jilemnice 
– N. Paka B, 8. 10. Turnov – N. 
Paka B, Jilemnice – Hořice B, 
3. kolo – 21. 10. Hořice B – N. 
Paka B, Týniště – Turnov, N. 
Bydžov – Jilemnice, 22. 10. 
Týniště – Jilemnice, N. Byd-
žov – Turnov, 4. kolo – 4. 11. 
Turnov – Náchod B, Jilemnice 

– Vamberk, Hořice B – Týniš-
tě, N. Paka B – N. Bydžov, 5. 
11. Turnov – Vamberk, Jilem-
nice – Náchod B, Hořice B – N. 
Bydžov, N. Paka B – Týniště, 
5. kolo – 11.11. Týniště - N. 
Bydžov, Náchod B – Hořice B, 
Vamberk – N. Paka, 12. 11. Ná-
chod B – N,. Paka B, Vamberk 
– Hořice B.  (po)

V úvodním utkání 2. ligy přivítají sokolky tým Kolína 
Jediným účastníkem druhé basketbalové ligy žen z východočeské 
oblasti jsou packé sokolky, které nastupují v následující v sezóně 
do této druhé nejvyšší basketbalové soutěže žen Česka bez pře-
rušení již po osmé. 
Los prvé poloviny základní části: 1. kolo – 16. 9. Ústí n.L. - Kralupy, 
Liberec –Libochovice, N. Paka – Kolín, Aritma – Gambrinus B, Strako-
nice B – Nusle, 17. 9. Liberec – Kolín, N. Paka – Libochovice, Aritma 
– Nusle, Strakonice B – Gambrinus B, 2. kolo – 23. 9.Gambrinus B 
– Nusle, Libochovice – Aritma, Kolín - Strakonice B, Ústí n.L. – Liberec, 
Kralupy – N. Paka, 24. 9. Libochovice – Strakonice B, Kolín – Aritma, 
Ústí n.L. – N. Paka, Kralupy – Liberec, 3. kolo - 7. 10. Liberec – N. Paka, 
Aritma - Ústí n.L., Strakonice B – Kralupy, Gambrinus B – Libochovice, 
Nusle – Kolín, 8. 10. Aritma – Kralupy. Strakonice B – Ústí n.L., Gam-
brinus B – Kolín, Nusle - Libochovice, 4. kolo – 21. 10. Libochovice 
– Kolín, Ústí n.L. – Gambrinus B, Kralupy - Nusle, Liberec – Aritma, 
N. Paka - Strakonice B, 22. 10. Ústí n.L. – Nusle, Kralupy – Gambrinus 
B, Liberec – Strakonice B, N. Paka – Aritma, 5. kolo – 11.11. Aritma 
– Strakonice B, Gambrinus B – Liberec, Nusle – N. Paka, Libochovice 
– Ústí n.L., Kolín – Kralupy, 12. 11. Gambrinus B – N. Paka, Nusle 
– Liberec, Libochovice – Kralupy, Kolín – Ústí n.L.


